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De Nederlandse UNIFIL Vereniging (NUV)
is in 1999 opgericht en is in principe al
leen vóór Unifillers, Dutchbatt en Dutch
Infantry Coy en hun familieleden. De NUV
heeft vijf kernwaarden genomen, die zij
de komende jaren wil uitdragen.
 
Saamhorigheid
De leden van de NUV hebben behoefte
om samen te komen om gevoelens, erva
ringen en kameraadschap te delen en
plezier te hebben. Dat doen zij door acti
viteiten als reünies, plechtigheden, de
filés, deelname aan bijzondere persoon
lijke activiteiten  (bijvoorbeeld een be
grafenis of een DIG uitreiking), de ALV en
kleinere activiteiten. Zij stralen daarbij
een ‘wij-gevoel’ uit van trots en professi
onaliteit. Dit versterkt de onderlinge
band en heeft een goede uitstraling naar
de buitenwereld.
 
Informatie
De NUV stelt zich tot doel om door mid
del van verbeterde informatie een bijdra
ge te leveren aan de saamhorigheid,
herdenking, belangenbehartiging en
representatie en de leden nog beter als
individu op de hoogte te houden van wat
er boven en rond hen gebeurt. Dat doen
we vooral door de website en de Dubbel
Vier. Daarnaast zijn de afgelopen jaren de
sociale media als Facebook en Twitter
een steeds grotere rol gaan spelen.
 
Belangenbehartiging en zorg
De positie van de Unifillers moet worden
versterkt door hun belangen op het
meest hoge niveau kenbaar te maken en
te verdedigen, de omgeving te beïnvloe
den, het uitvoeren van nuldelijnszorg en
het zorg dragen voor systemen en regel
geving die aansluiten op de belangen
van de veteraan. Kort gezegd: de NUV
komt binnen zijn mogelijkheden op voor
Unifillers. De mate waarin en de gebie
den waarop moeten telkens worden be
zien. Dat doen we door: lobbyen bij
onder andere de politiek, Defensie, het
Veteranen Platform, het Veteraneninsti
tuut, De Basis, gelijkgestemde vetera

nenorganisaties, het JWF, vfonds etc. De
houding van het bestuur is daarin betrok
ken, proactief, kritisch en non conformis
tisch.
 
Representatie
Om de belangen en uitstraling van de
Unifillers te optimaliseren zorgt de NUV
samen met haar leden voor een zo groot
mogelijke ‘footprint’ in Nederland, door
zoveel mogelijk contact met organisa
ties, partijen, mensen en coryfeeën. Door
deelname aan zoveel mogelijk activitei
ten die een positieve en nuttige uitstra
ling hebben (commando overdracht,
verjaardag van Libanon, Regimentsdag,
ceremoniële bijeenkomsten, erewach
ten, herdenkingen etc.
 
Herdenken
De Unifiller is er tot diep in zijn vezels van
doordrongen dat veel collega veteranen
het hoogste goed hebben gegeven voor
de vrijheid en hebben daar diep respect
voor. Dat willen wij ook tonen en bele
ven. Dit doen we door aanwezig te zijn
met een eenheid of delegatie, die respect
en trots uitstraalt bij die bijeenkomsten
die er toe doen.
 
Bestuursleden NUV
 
Voorzitter:  Yeb-Jan Joustra
voorzitter@unifilvereniging.nl
 
Secretaris:  Sjaak Duine
secretaris@unifilvereniging.nl
Gewijzigd adres:
Hellegatweg 5
4891 ST Rijsbergen
Tel. 06-53356742
 
Penningmeester en ledenadministratie:
Sjak Neelen
penningmeester@unifilvereniging.nl
Ericalaan 16
6086 CV  Neer
Tel. 06-21535205
 
Lid bestuur (Merchandising en activitei
ten) Berry Diestelhof
merchandising@unifilvereniging.nl
tel. 0575-520435
 
Lid bestuur (activiteiten): Hans van Lent
activiteiten@unifilvereniging.nl
Nekaf56@gmail.com
Tel. 06-21245792

 
 
Commissieleden NUV
 
Redactie Dubbel Vier en sociale media -
Erik Kuiper
redactie@unifilvereniging.nl
Tel. 06-13375634
 
Sociale Media – Hans van Lent, Erik Kuiper
 
Ceremonieel – Erik van Till
 
Nuldelijnszorg en Sociaal Fonds – Cees
van Ingen, Sjaak Duine
 
Commissie van Beroep – Fred Krijnen,
Marvin Kuiper, Jan van Halen
cvb@unifilvereniging.nl
 
Webmaster www.unifilvereniging.nl
 
Bart van Lier, Pieter Mielen, Sjak Neelen
webmaster@unifilvereniging.nl
 
 
 
Foto voorpagina
Een YP408 rijdt onder de poort door van
Post 7-1a. Van het UNIFIL HQ in Naqoura
gezien aan de kustweg het '1st Camp
Dutchbatt' van de C-cie. Foto gemaakt
vermoedelijk in augustus 1979 (foto: Ron
Kuipers)
 
 
De activiteiten van de NUV worden mede
mogelijk gemaakt door een bijdrage van
het vfonds.
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Colofon
Dubbel Vier, uitgave van de Nederland
se UNIFIL Vereniging
 
Jaargang 16, nr.4, december 2015
 
Oplage 1.250 stuks
 
Drukker Editoo B.V.
 
Redactie Erik Kuiper
redactie@unifilvereniging.nl
 
Adreswijzigingen
Alleen schriftelijk doorgeven aan:
Ledenadministratie NUV
S. Neelen
Ericalaan 16
6086 CV  Neer
 
Adverteren in de Dubbel Vier
Ondersteun het werk van de vereniging
en adverteer in de Dubbel Vier. De Dub
bel Vier wordt niet alleen meer thuis door
de leden van de vereniging gelezen,
maar is steeds meer te vinden in openba
re en veteranengelegenheden.  Dat
maakt het nemen van een advertentie
des te interessant voor u/uw bedrijf. Laat
u informeren over de mogelijkheden re
dactie@unifilvereniging.nl en penning
meester@unifilvereniging.nl
 
Aanleveren kopij en fotomateriaal
Graag ontvangt de redactie artikelen en
foto’s voor de Dubbel Vier. Bij het aanle
veren van foto’s: graag in voldoende
formaat in verband met de drukkwaliteit.
De redactie behoudt zich het recht voor
ingezonden stukken in te korten of om er
veranderingen in aan te brengen.
 
De artikelen in de Dubbel Vier hoeven
niet noodzakelijkerwijs de zienswijze van
het bestuur weer te geven.
 
Overname artikelen
Overname van artikelen is toegestaan
met bronvermelding en toezending van
een exemplaar aan adres van de secreta
ris.
 
Inleveren kopij voor de Dubbel Vier
De deadlines voor de Dubbel Vier staan
vermeld op de website van de NUV.
 
De deadline voor Dubbel Vier editie
1-2016 
 
28 februari 2016 

Van de voorzitter
Unifillers, trouwe lezers,
 
Op de valreep van het nieuwe jaar 2016 ligt een wel héél bijzonder UNIFIL jaar bijna
achter ons. Het jaar waarin de eersten het Draaginsigne Nobelprijs voor de Vrede
uitgereikt hebben gekregen danwel ontvangen. Vanuit ooit het initiatief van onze
oud-voorzitter en erelid Louis Verhoeven, Fred Janssen en voormalig CDA Tweede
Kamer-lid Ine Aasted-Madsen! Ons toegekend door onze Minister van Defensie,
mevrouw Jeanine Hennis-Plasschaert in december 2014. Veel waardering voor onze
Minister, voor haar inzet en betrokkenheid naar ons! De erkenning voor de Neder
landse militairen die vanaf 1956 tot 1988 deelnamen aan VN-vredesmissies. Een jaar
met vele, mooie uitreikingen, reünies, bijeenkomsten, een steeds grotere inzet en
zichtbare betrokkenheid van en door gemeentes en bedrijfsleven. Een sterke en
plezierige band met JWF, ons Regiment! En goede
samenwerking met Mindef, in het bijzonder de KL.
Zo ook met het VI, VP en VFonds.
Bovenal ook het gevoel en trots dat wij allen goed
bezig zijn en samen met onze families, ook met
familieleden van hen die ons helaas zijn ontvallen,
en anderen zeer genieten van al die bijzondere
'Sharing Moments'. 
 
Ik dank alle leden voor hun trouw en inzet. Ook uw waardering uit zich in een:
- Doorzettende leden-groei: bijna 1.200 leden! Tien jaar terug per 31-12 kende onze
vereniging 824 leden (waarvan helaas 17% geen contributie betaalden...). Vooral door
de inzet van onze penningmeester en stille kracht (!) Sjak Neelen hebben we nu een
goede ledenadministratie en gezonde financiële basis.
- Zeer positieve uitkomst lezersonderzoek Dubbel Vier. Zowel inhoud alsook vorm
geving krijgen veel lof, dank Erik Kuiper/redacteur!
- Fraai aanbod van producten en record omzet in onze webshop en Klepkar, Berry en
zijn team. Chapeau!
- Nuldelijnszorg, die is goed is opgezet en loopt. Cees van Ingen met zijn team, altijd
betrokken!
- Zichtbaar meer en meer aanwezig op een toenemend aantal veteranen evenemen
ten, landelijk en regionaal. Ieder weekend opnieuw een grote logistieke inspanning
door Hans van Lent en Ellis en veel vrijwilligers!
- Inzet in het onderwijs. Voor betrokken Unifillers: wordt zeer gewaardeerd!
- En daarbij mannen als Verdi van Hilten en Sjaak Duine, onze secretaris die achter de
schermen heel veel organiseren, sturen en begeleiden. Respect!
 
Collega bestuurslid Sjon Brands heeft ons geïnformeerd zich als bestuurslid terug te
willen trekken. Inmiddels is zijn besluit geëffectueerd. Sjon heeft jaren aan de basis
gestaan om ons allen deel te kunnen laten nemen aan Herdenkingen op 4 Mei, ge
nieten van Wageningen en NLVD. Ons te kleden in Oud Groen, de logistiek en distri
butie van bonnen/vrij vervoer en allerhande klussen. Sjon, namens ons allen zeer veel
dank en waardering voor alle inzet die jij hierbij hebt gehad! Op een later moment
nemen we afscheid van je.
 
De ontwikkeling van onze NUV gaat de komende jaren een nieuwe fase in. Velen van
ons zullen gedurende de volgende tien jaar in een volgende fase van hun leven
komen: meer vrije tijd, samen met gezin nieuwe keuzes maken. Ook voor ons als
bestuur betekent dat aandacht voor een herijking van visie en bestaansrecht. We
gaan door, samen met en voor elkaar!
 
Ik wens u en uw families plezierige feestdagen, een mooie Kerst en gelukkig, gezond
en vredig Nieuwjaar!
 
Yeb-Jan Joustra
Voorzitter
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Rustig in Zuid Libanon
 
PIO - UNIFIL Naqoura
We zochten contact met het Public Information Office (PIO) van UNIFIL in Naqoura. Op 1 december hadden we een telefonisch
interview met de heer Andrea Tenenti, UNIFIL woordvoerder en als  burger werkzaam voor de VN op het hoofdkwartier in
Naqoura.
De UNIFIL vredesmissie bestaat momenteel uit ongeveer 10.000 militairen uit 40 bijdragende landen. ‘Peacekeeping is a global
partnership’. Blauwhelmen zijn gestationeerd op land, maar ook op zee door middel van de UNIFIL Maritime Task Force, de
eerste en enige Maritime Task Force in het kader van vredesmissies van de VN. De Nederlandse Marine heeft bijgedragen van
2006 tot 2008. Hoofdtaken na de oorlog van 2006 en VN resolutie 1701 zijn het laten ophouden van vijandigheden en het
markeren en bewaken van de ‘Blue Line’ op de grens van Libanon en Israël. De ondersteuning van het Libanese leger valt inge
volge ‘1701’ onder UNIFIL’s taken. In gezamenlijkheid bewaken zij dat er geen wapens illegaal het land binnenkomen.

Een van de zaken, die in het recente lezersonderzoek Dubbel Vier vaker wordt genoemd, is het willen weten hoe het er op dit
moment aan toegaat in het zuiden van Libanon en met de huidige UNIFIL militairen. Libanon heeft ons voor altijd verbonden
en uit de antwoorden in het lezersonderzoek blijkt eens te meer dat het land nog aan het hart gaat. Een van de antwoorden uit
het onderzoek: “Meer info over Libanon, zoals het nu is, zou ook mooi zijn, bijvoorbeeld van een insider ter plaatse.”
 
Het is mooi om deze Kersteditie van de Dubbel Vier hiermee te beginnen.

UNIFIL militairen op patrouille met militairen van het Libanese leger

In 2000 heeft het Israëlische leger zich teruggetrokken onge
veer tot de noordgrens van het eigen land. De 118 kilometer
lange ‘Blue Line’ van het UNIFIL gebied is niet precies de geo
grafische grens van Libanon en Israël, het is een getrokken lijn
na terugtrekking van het Israëlische leger. UNIFIL markeert en
bewaakt deze lijn en houdt toezicht op eventuele schendingen
hiervan. Na de VN resolutie 1701 is er een belangrijk verschil
met de tijd dat Nederland deelnam aan UNIFIL: maandelijks is
er op kantoor overleg tussen het IDF, het Libanese leger en
UNIFIL. Het wordt tripartite overleg genoemd en het is de enige
plek waar de partijen met elkaar om de tafel zitten om zaken
aangaande ‘1701’ te bespreken.

Doel van het overleg is het bewaren van de stabiliteit in het
gebied, het voorkomen van spanningen, het de-escaleren en
bespreken van problemen en eventuele incidenten. Voorbeeld
is de dood van een Spaanse Unifiller in april 2015, als gevolg
van een vanuit Israël afgeschoten granaat, die in antwoord op
raketvuur uit Libanon werd afgeschoten. Direct is het Tripartite
overleg bij elkaar geweest, met als doel de ontstane spanning
weg te nemen. Voorkomen werd dat opnieuw een oorlog zou
kunnen uitbreken als gevolg van de beschietingen. “Niemand
wil de huidige situatie in Zuid-Libanon destabiliseren.”, aldus
Tenenti.

Het Libanese gezag/leger onderhoudt de contacten met de
partijen in Libanon als Hezbollah. UNIFIL speelt in de politiek
geen rol.
 
De humanitaire rol van UNIFIL is groot
De relatie tussen UNIFIL en de bevolking is erg goed. Net als in
de ‘Nederlandse tijd’ is de bevolking voor medische verzorging
veelal aangewezen op de medics van UNIFIL. Iedere week
worden er 1000’en behandeld op de medische posten van
UNIFIL. De humanitaire rol van UNIFIL is groot. Tenenti: “Na
2006 is er meer noodzaak tot hulp geweest. Er zijn scholen
gebouwd en voetbalveldjes aangelegd. Op scholen worden
taal- en computerlessen verzorgd in civiel-militaire samenwer
king. Aankomend monteurs kunnen bij UNIFIL scholing krijgen
in voertuigonderhoud.  Er wordt ondersteund bij de productie
en verkoop van producten, waarmee men zelf een bestaan kan
opbouwen.”

Franse UNIFIL militairen geven taallessen Frans, Libanon 2015

UNIFIL militairen hebben daarnaast bijgedragen aan het wel
zijn van de veestapels in Zuid Libanon.
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Het voormalig Nederlandse UNIFIL gebied met Haris valt te
genwoordig onder de Blauwhelmen  uit Maleisië. Ondanks dat
door rotaties de bezetting steeds wisselt, zet men er projecten
voort. Dat geldt ook voor het destijds door Ierse en Nederland
se Unifillers opgezette weeshuis in Tibnin.  “Zo zijn bijvoor
beeld recent computers gedoneerd aan het weeshuis”, aldus
Tenenti.
 
Mijnen/onontplofte munitie
Na de oorlog van 2006 is er veel onontploft wapentuig in het
zuiden achtergebleven. Mijnen zijn daarnaast een groot pro
bleem. UNIFIL’s mijnenruimers zijn vooral aan het werk aan de
‘Blue Line’. De verantwoordelijkheid voor het ruimen van mij
nen en opruimen van onontplofte munitie ligt bij  het Libanese
leger. De Lebanese Mine Action Unit is iedere dag met deze
taak bezig.
 

Een MAG-lid (Mine Action Group) met een clusterbom in Zuid Libanon,
achtergebleven na de oorlog van 2006

Huidige vluchtelingencrisis: iedereen helpen!
Tenenti vertelt dat er ongeveer 1,3 miljoen vluchtelingen uit
Syrië in Libanon zijn. Het zijn vooral families. “Het zuiden en
UNIFIL hebben er niet al te veel mee te maken. De UNHCR zorgt
samen met andere NGO’s (niet-gouvermentele organisaties)
voor de opvang van vluchtelingen.” Tenenti schat dat er in Zuid

Libanon ongeveer 50.000 vluchtelingen uit Syrië zijn bijgeko
men. Syriërs waren er al eerder, families zijn bij elkaar gekomen.
Ook aan deze mensen geeft UNIFIL medische verzorging. “De
afkomst maakt niet uit, UNIFIL is er om iedereen te helpen.”
 
Dankbaarheid bevolking
“Iedere dag bemerken we de dankbaarheid van de bevolking
voor de aanwezigheid van de blauwhelmen.” vertelt Tenenti.
“Het respect voor de UNIFIL militairen is groot en hun werk
wordt erg gewaardeerd. De blauwhelmen, toen en nu, hebben
in Zuid-Libanon voor stabiliteit gezorgd. Iedere persoon, die
aan UNIFIL Libanon heeft bijgedragen, is daarin belangrijk
geweest. De rustige periode, die Zuid Libanon nu meemaakt,
is mogelijk geworden door de strategische ondersteuning van
het Libanese leger, door de medewerking van lokale autoritei
ten en religieuze leiders en de sterke steun, die UNIFIL ontvangt
van de plaatselijke bevolking sinds 1978.”
(foto's bij dit artikel via UNIFIL PIO unifil.unmissions.org)
 

Mr. Andrea Tenenti

UNIFIL is wishing you all a fantastic Christmas and Holiday season. We
deeply thank you for the amazing work you have done during your  
deployment in south Lebanon, working in harsh conditions and          
risking your life to ensure a better and more peaceful future for the  
people in this area. Your past efforts and dedication has contributed to
the situation the south of Lebanon is living now. Our excellent              
relations with the local population are also the result of what you have
built during your participation in UNIFIL.
Thank you and Happy New Year 
Andrea Tenenti 
woordvoerder UNIFIL Libanon

(Vertaling: Wij zijn veel dank verschuldigd voor het vele werk, dat u gedaan heeft gedu
rende uw verblijf in Zuid Libanon, onder moeilijke omstandigheden en hierbij uw eigen
leven in de waagschaal zettend om te verzekeren dat de bevolking in het gebied een
betere en vredigere toekomst kon krijgen. Uw inspanningen en toewijding in het verleden
hebben bijgedragen aan de huidige rustige situatie, die het zuiden van Libanon nu er
vaart. Onze uitstekende relatie met de lokale bevolking is daarnaast een gevolg van de
betrekkingen van de relaties, die u heeft opgebouwd tijdens uw deelname aan UNIFIL.
Dank u wel en een gelukkig Nieuwjaar)
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In oktober 2011 heeft Commandant Landstrijdkrachten voor de eerste keer de Sculptuur Operationeel Optreden in
Havelte uitgereikt. Deze op één na hoogste individuele waardering binnen de Koninklijke Landmacht wordt toege
kend voor bijzonder loffelijk optreden tijdens operationele inzet.
Op advies van de Commissie Dapperheidonderscheidingen heeft Commandant Landstrijdkrachten nu een bijko
mende waardering ingesteld, zodat op het uniform of veteranentenue van de ontvanger zichtbaar is dat aan hem
of haar de sculptuur werd toegekend.

 
Dit Zilveren Erekoord is nu 12 december voor de eerste keer door Commandant Landstrijdkrachten uitgereikt aan de UNIFIL
veteranen, die in 1979 loffelijk hebben opgetreden bij Qana in Libanon en daarvoor de Sculptuur hebben ontvangen.

Brig-Gen. Peter van Dooren reikte de Zilveren Erekoorden uit aan de mannen van de A-cie 1979. Doorn, 12 december 2015. Foto: Gerard Heijink
 

(Sjaak Duine) De onlangs overleden kolonel b.d. Bert Lensink
nam een aantal jaren geleden het initiatief om te komen tot
een stuk erkenning en waardering voor de bij het incident in
Qana betrokken Nederlandse UNIFIL militairen. Omdat de be
trokken militairen niet in aanmerking kwamen voor de bestaan
de dapperheidsonderscheidingen en de gebruikelijke tevre
denheidsbetuigingen te licht werden gevonden, heeft de
toenmalige Commandant Landstrijdkrachten (CLas) de luite
nant generaal Rob Bertholee, een bijzondere onderscheiding
ingesteld, de Sculptuur Operationeel Optreden. Die is in 2011
uitgereikt aan de betrokken militairen.
 
Zilveren Erekoord
Ervaringen bij latere uitzendingen leerden ook dat er een gat
zit in het hele stelsel van onderscheidingen en waarderingen.

Zilveren Erekoord voor Unifillers 

Immers, het rode koord dat in vredestijd regelmatig wordt
uitgereikt voor goed gedrag en goede verrichtingen, vindt men
niet gepast om daarmee buitengewone verdiensten in oor
logsomstandigheden te bekronen. Daarom heeft de huidige
Commandant Landstrijdkrachten Mart de Kruif het Zilveren
Erekoord ingesteld, dat als zichtbaar ereteken wordt gekop
peld aan de sculptuur.
 
De ceremonie
Luitenant-generaal de Kruif hield een indrukwekkende toe
spraak. Hij memoreerde aan de gebeurtenissen in augustus
1979. Mart de Kruif noemde het optreden van de Dutchbatters
moedig en professioneel. Hij vond dat daar ook een onder
scheiding voor op het uniform bij hoort: het Zilveren Erekoord
als teken voor getoond loffelijk optreden.
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Luitenant-generaal Mart de Kruif tijdens zijn toespraak bij de ceremonie
Zilveren Erekoord, Doorn 12 december 2015. Foto: Gerard Heijink

De eerste 23 exemplaren van het Zilveren Erekoord, dat aan
Nederlandse militairen kan worden toegekend, zijn aan een
groep Unifillers toegekend.
Na zijn toespraak gingen CLas Mart de Kruif samen met Briga
degeneraal Frits van Dooren over tot de uitreiking van de
erekoorden. De ceremonie werd afgesloten met het spelen van
het Wilhelmus.  

Vanuit de UNIFIL Vereniging zijn wij verheugd dat de eersten,
die werden onderscheiden met het zilveren erekoord, de
mannen zijn, die betrokken waren bij het incident bij Qana.
Daar mogen we best trots op zijn, maar ook op de 23 mannen
die hem hebben verdiend. Het straalt ook uit op alle Unifillers,
immers een bewijs dat de operatie in Libanon geen strand- en
zonvakantie was.
 
Na de ceremonie sprak ik even met de soldaat MAG schutter Peter
van Gasteren. Hij is enorm blij met de erkenning in de vorm van
het Sculptuur en het bijbehorende zilveren koord. In de eerste jaren
na Libanon had hij er niet echt veel bij stilgestaan, maar de laatste
jaren wel. Ze hadden ook onderling weinig contact, maar hebben
nu een hechte reuniegroep die regelmatig bijeenkomt.
Natuurlijk was er na afloop een borrel. Het zal jullie niet verba
zen dat die erg gezellig was.
 
Het is vrij zeker dat binnenkort meerdere andere militairen van
recentere operaties, ook het koord uitgereikt gaan krijgen. Het
koord is nu een vast onderdeel van het hele decoratie en
waarderingssysteem geworden.
 
Op onze website www.unifilvereniging.nl vindt u een ‘Veel
gestelde vragen-lijst’ met betrekking tot het Zilveren Koord.

Uitreiking DI Nobelprijs Doorn 12 december 
 
(Sjaak Duine) Op dezelfde dag als de uitreiking van het Zilveren Erekoord vond 's ochtends in Doorn de tweede grote uitreiking
van het Draaginsigne Nobelprijs plaats. Deze uitreiking was een samenwerkingsverband tussen de UNIFIL Vereniging, 44 RI JWF
en het Veteraneninstituut. De bataljonscommandant 44 Painfbat overste Bert Stam trad op als commandant van de ceremonie.

UItreiking DI Nobelprijs, Doorn 12 december 2015 Foto: Gerard Heijink

Drie voormalige commandanten van ons bataljon in Libanon,
de brigadegeneraals bd Leen van den Heuvel en Hans Stee
naert en de kolonel bd Gerard Schenk waren aanwezig en
werden verwelkomd door een ereroffel en de mars de Jonge
Prins van Friesland. Daarna hield overste Stam een mooie
toespraak, waarna de zoon van de overleden korporaal Mets,
Floris Mets uithanden van overste Stam het draaginsigne kreeg
uitgereikt. Daarbij werd een dodenappel uitgevoerd.
Daarna kregen Fred Janssen en Louis Verhoeven het draagin
signe opgespeld. Zij stonden aan de basis van het verkrijgen
van het draaginsigne (zie het artikel op pagina 12/13 in het
blad) en kregen “voor het front van de troep” hun insigne.
 
Hierop volgde de uitreiking aan de 58 andere aanwezige Uni
fillers. Dit werd gedaan door de drie detachementscomman
danten en de drie voormalige bataljonscommandanten. Zij
vonden het een geweldige eer om dit te mogen doen. De uit
reiking was warm, onze collega’s genoten zichtbaar. Na de
ceremonie sprak ik een paar van mijn eigen mensen: korporaal
Erwin Prop (chauffeur drietonner/hulp foerier), soldaat Frank
de Boer (wapenhersteller) en korporaal Emi Huliselan (com
mandant van de standby group). Ze hadden er van genoten en
vonden het een pracht bijeenkomst.
Na de uitreiking werd het Wilhelmus gespeeld door de muziek
kapel en was de plechtigheid ten einde. Toen was het tijd voor
koffie en de lunch. Het werd een samenkomst met een hoog
reunie gehalte. De volgende uitreiking van het draaginsigne
vindt waarschijnlijk plaats op 27 februari te Doorn.

In de middag hield de regiments-/bataljonscommandant een
toespraak waarin hij inging op de onderlinge verbondenheid
tussen UNIFIL en JWF. Heel duidelijk maakte hij dat wij er voor
elkaar zijn. De drie voormalig UNIFIL bataljonscommandanten,
Steenaert, Van den Heuvel en Schenk kregen uit handen van
Commandant Landstrijdkrachten De Kruif het draaginsigne
opgespeld. Ze vonden het geweldig.
 
Hierna volgde de uitreiking aan 61 leden van de Alfacompagnie
79-2 door Mart de Kruif, de Directeur Personeel en Organisatie
de brigadegeneraal Frits van Dooren, overste Stam en de drie
voormalige bataljonscommandanten.
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De Inspecteur-Generaal der Krijgsmacht Bart Hoitink brengt de eregroet voor het monument te Havelte (Foto: Johan Bergsma) 

"Een eervolle dag"

(Sjaak Duine) Zaterdag 21 november. De wekker loopt af om
05.00 uur. Voor een pensionado als ik is dat midden in de nacht.
Er uit, douchen, aankleden, het blafbeest uitlaten, spullen
pakken en op weg vanuit Breda naar het hoge noorden. In de
buurt bij Gorinchem begint het te druppelen, dat wordt al snel
regen en vrij snel er na harde regen. Ik zie het al voor mij: een
plechtigheid met circa 160 veteranen, circa 250 gasten en zo’n
100 militairen in de regen en in de wind. Wordt geen pretje,
vrees ik. Ik hoop dat ze kunnen uitwijken naar een binnen lo
catie. Op de radio hoor ik eerst dat het in de loop van de middag
droog zal worden, te laat dus. Later wordt dat bijgesteld dat
het alleen in het westen blijft regenen, maar tot waar loopt het
westen? Bij Zwolle (voor een Zeeuw zo ongeveer de boom
grens) wordt het droog. Gelukkig. Op naar Norg om de weduwe
en haar zus van een nabestaande op te halen. Vanuit Norg rij
den we via Smilde naar Havelte. Oude herinneringen komen
boven. Zo reden we vanuit Assen met onze YP’s altijd naar het
oefenterrein Havelte en terug.
 
In Havelte staat een rij auto’s voor de poort. Vriendelijke solda
ten van JWF helpen ons snel binnen. En dan begint om 10.00
uur het genieten. In het KEK-gebouw zie ik veel oude vrienden.
Ook veel partners en kinderen, waarvan ik sommigen al begin
te kennen. Veel warme begroetingen, veel handen schudden,
veel glimlachen. Gevoelsmatig is het binnen vijf minuten 10.30.
De S1, de kapitein Roy Crouze, neemt het woord. Hij is de grote
organisator van deze dag in Havelte. De detachementen stellen
zich daarna op. Wendy Versteeg van het Veteraneninstituut is
druk bezig fotografen in te delen en vragen te beantwoorden.

Zij heeft de administratieve klus van mij overgenomen. Regi
streren, informeren, uitnodigingen er uit. Het zou mij niet ge
lukt zijn. Op de appelplaats staan VN voertuigen, die door Hans
van Lent en zijn mensen zijn geregeld. Verder Cees van Ingen
en Klaas Mars als nuldelijners. Elders een staticshow van het
44e.

(Foto: José Bos-Peters)

Rond 11.00 uur begint de plechtigheid. Het is droog, nee zelfs
de zon breekt door. Roy vertelt ons wat er allemaal gaat gebeu
ren en stelt de detachementen voor. De IGK treedt in en het
geheel wordt daarna gemeld aan de Regimentscommandant.
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Ontmoeten, trots, sharing moments !! Oude maatjes van weleer. Natuurlijk even vastleggen voor thuis. Foto: Coby Bergsma

Na een toespraak van de IGK worden de zeven detachements
commandanten (waaronder ons nieuw bestuurslid Verdi van
Hilten) naar voren geroepen en krijgen hun draaginsigne.
Daarna is het de beurt aan hen om samen met een VIP hun
detachement het draaginsigne op te spelden.  Mijn gedachten
gaan even naar de afgelopen twee jaar, waarin we in het ge
heim dit hebben voorbereid. In het geheim, omdat we geen
illusies wilden wekken en niet weer, zoals de vorige keer, zonder
opzet op lange Haagse tenen wilden stappen. Het is gelukt!!

Ik kijk om mij heen. Ik zie lachende gezich
ten, trots, tranen. Dan is het mijn beurt. Mijn
second in Libanon, Peter Brouwer speldt
hem bij mij op. Het doet mij veel, veel meer
dan ik verwacht had. We omhelzen elkaar.
Een vette knipoog van Yeb-Jan. Na de uitrei
king houdt de Regimentscommandant Bert
Stam een mooie toespraak met als motto en
inhoud: er voor elkaar zijn. Rond 12.00 is het

voorbij, maar de meesten gaan nog niet weg. We lopen naar
het monument. We kijken naar de namen van onze maten.
Allerlei emoties gaan door ons heen. Het was een indrukwek
kende tijd daar, we hebben veel ervaren. We hebben ons
stinkende best gedaan en als er nou een groep VN-ers is, die
het draaginsigne verdienen, zijn wij het wel.
 
Voldaan, trots en blij lopen we terug naar het KEK gebouw. De
reunie gaat door. Berry Diestelhof en Sjak Neelen staan bij de
merchandising. Er is veel belangstelling. Tegen tweeën ga ik
met de dames weer naar Norg. Het begint te regenen. Die van
JWF hebben kennelijk goede contacten “boven”.

In Havelte komt net de Sint aan in een oude Willy’s Jeep. We
rijden langs het kanaal naar Norg. Overal  hulpsinten en pieten
in bootjes. Kinderen genieten, zo hoort het. Zou ook zo moeten
zijn voor ouderen bij voetbalwedstrijden, popconcerten en op
terrasjes. Rare wereld. Vrede is een hoog goed en wij hebben
ons er voor ingezet. Het geeft gemengde gevoelens.
 
Tegen zessen weer terug in het barre zuiden. Meer dan 600 km
gereden, maar het was het waard. Thuis wachten mijn zoon, de
visite en het blafbeest mij op en we hebben een gezellige
avond. Het was een mooie eervolle dag.

Nabestaanden van overleden Unifillers ontvingen het draaginsigne. Het
gaat om nabestaanden van in Libanon omgekomen Unifillers of van hen
die sinds die tijd zijn overleden. Ze werden begeleid door Lkol b.d. Verdi
van Hilten namens de UNIFIL Vereniging. Foto: Don Bakhuizen
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Uitreiking tijdens de Regionale Veteranendag Brabant Zuid-Oost, Helmond 27 september 2015.
Helemaal rechts de burgemeester van Helmond, Elly Blanksma. Foto: SVBZO Eric Nettekoven

Reünie 1e peloton A-cie 1982, Doorn, 12-09-2015. Foto Kees Meijer

Ricardo Webber krijgt zijn draaginsigne opgespeld door de burgemees
ter van Zandvoort tijdens de lokale Veteranendag, 10 oktober 2015

Veteranen van UNIFIL DIC4 ontvingen het DI op de dag exact 30 jaar nadat zij als laatste
Nederlandse onderdeel terugtrokken uit Libanon. Zij krijgen het insigne uitgereikt door de CLas
Lt-Gen Mart de Kruif. 24-10-2015 Veteranen Inloophuis Arnhem. Foto: Frits Kuiper

Veteranen motorrijders kregen het DI uitgereikt tijdens hun Vredesrit, traditioneel eindigend
bij het Monument voor Vredesoperaties in Roermond. 20 september. Foto: Gerard Meuter

UItreikingen Draaginsigne
Nobelprijs
Door het hele land zijn er sinds afgelopen september uitrei
kingsceremonies geweest voor het Draaginsigne Nobelprijs.
Op deze pagina's de bij de redactie binnengekomen foto's. 

Bijzondere uitreiking op Bali: Jan Cornelisse reikte op 2 oktober het
DI uit aan Bram van der Veen en Gerard Elferink. Foto: Jan Cornelisse



18-09-2015 werd tijdens de viering van 71 jaar Bevrijding van Eindhoven door de burgemees
ter aan vijf veteranen het DI uitgereikt op het volgepakte Stadhuisplein. Foto: Peter van der Wal

Een bijzondere uitreiking op de Zwaluwenberg in Hilversum: de Inspecteur Generaal der
Krijgsmacht reikte postuum het DI Nobel uit aan de nabestaanden van de in Libanon omgeko
men Unifillers Philip de Koning en Gerrit Jan van Barneveld. 3 september 2015 Foto: Staf IGK

Op de Regionale Veteranendag Hart van Brabant kregen veteranen het DI opgespeld door 
Generaal b.d. Peter van Uhm. 31-10-2015, Tilburg. Foto: Veteranen Hart van Brabant

Frits Kuiper stuurde deze foto van de DI uitreiking aan veteranen,
verenigd in de Dutch Military Veterans. Doorn, 2 oktober 2015

Chris Willemse ontving het DI Nobel uit handen van burgemeester
van Ede Cees van der Knaap op 22 augustus 2015 tijdens het Wings
of Freedom festival in Ede. Foto: Chris Willemse

De Zandvoortse veteranen met het DI Nobel, 10 oktober 2015. Foto:
Ricardo Webber



Het Draaginsigne Nobelprijs voor de vrede 
De lange weg naar …. ere wie ere toekomt
 
29 september 1988 besloot het Noorse Nobel Comité tot het verlenen van de Nobelprijs voor de Vrede aan de UN Peacekeeping
Forces. Dit viel samen met 40 jaar UN Peacekeeping 1948-1988. De Verenigde Naties zijn in 1945 opgericht. In het takenpakket
zitten vredesafdwingende en –handhavende operaties. Met het toekennen van de Nobelprijs wilde het comité het werk van de
peacekeepers waarderen, die vaak onder moeilijke omstandigheden hun werk hebben gedaan. Al doende hebben hun belang
rijke inspanningen bijgedragen aan de realisatie van één van de fundamentele beginselen van de Verenigde Naties. Op 10 de
cember 1988 werd de Nobelprijs voor de Vrede officieel toegekend.

Wat betreft de Nederlandse bijdrage aan de VN vredesmachten
vielen o.a. de waarnemers van de UNTSO en andere missies en
het UNIFIL detachement 1979-1985 hieronder. Het duurde tot
februari 2015 eer de Nederlandse regering een uiterlijke blijk
van erkenning en waardering zou instellen in de vorm van een
onderscheiding.
 
Zo vroeg als in 2003 waren er de eerste initiatieven vanuit
UNIFIL veteranen om te komen tot een onderscheiding. Met
name Unifiller Fred Janssen en toen voorzitter van de UNIFIL
Vereniging Louis Verhoeven hebben zich hiervoor beijverd. Er
werd contact gezocht met politiek Den Haag en een luisterend
oor werd gevonden bij toenmalig CDA kamerlid Ine Aasted
Madsen. Er verschenen de eerste berichtgevingen in de pers.
In 2003 werd in veteranenmagazine Checkpoint zelfs gespro
ken over het aan de Nobelprijs verbonden geldbedrag en de
verdeling er van. Ine Aasted Madsen stelde een motie op (nr.
29800 X nr.20) voor de Defensie begroting 2004-2005. Deze
motie werd aangenomen in de Tweede Kamer; alleen de PvdA
stemde tegen. Er werd voorgesteld de Noorse Nobelprijs VN
medaille als onderscheiding over te nemen. In 2005 kwam het
antwoord van de minister (Kamp), dat de Noorse medaille niet
erkend kan worden in Nederland. Mee heeft gespeeld dat de

medaille is uitgegeven door de Noorse Veteranenbond en dat
daarvoor zelf betaald moest worden.  
De initiatiefnemers kwamen achter dat als er sprake was van
onderscheidingen, dat men dan naast het Ministerie van De
fensie ook te maken heeft met het Ministerie van Binnenlandse
Zaken.

Inmiddels liepen hier UNIFIL veteranen met
de Noorse medaille rond, naast de twee be
kende UNIFIL medailles. Deze Noorse (of
Deense) medaille was tegen betaling te ver
krijgen. In het buitenland waren meer onder
scheidingen bekend in verband met de toe
kenning van de Nobelprijs 1988.
 
Na een aantal jaren betrekkelijke rust rond
het onderwerp ‘onderscheiding Nobelprijs’
stond het in 2012 weer op de politieke agen
da. Achter de schermen was het lobbyen
doorgegaan. CDA kamerlid Holtackers stelde
vragen aan de Minister van Defensie, over de

drie kwesties aangaande onderscheiden van UNIFIL: de Liba
nese medaille, het Bronzen Schild, in 1983 toegekend aan het
UNIFIL detachement van het 44ste PAINFbat en de Nobelprijs
onderscheiding.
Minister van Defensie Hillen antwoordde in maart 2012 als
volgt: De Libanese medaille is door de Libanese regering aan
een aantal VN militairen uitgereikt. Het Bronzen Schild is een
groepsonderscheiding zonder individueel draagrecht. Hij zag
voorts geen aanleiding het decoratiestelsel in Nederland uit te
breiden met een Nobelprijs onderscheiding. “Het Nederlands
decoratiestelsel voorziet onder meer in een onderscheiding
voor de deelneming aan vredesmissies. Iedere missie heeft een
eigen medaille dan wel een aparte gesp met de vermelding van
de naam van de missie. Met deze onderscheidingen brengt de
regering haar waardering voor de uitgezonden militairen tot
uitdrukking.”
 
Na deze afwijzing van de minister bleef achter de schermen
bleef de ‘projectgroep’ vanuit de vereniging bezig. Vele over
legsituaties volgden, met leden van de Vaste Kamercommissie
voor Defensie en de Inspecteur-Generaal der Krijgsmacht. De
huidige NUV voorzitter Yeb-Jan Joustra en secretaris Sjaak
Duine hebben er veel tijd ingestoken. Ritjes naar Den Haag,
Hilversum, Utrecht.
Te komen tot een onderscheiding met betrekking tot de No
belprijs werd nu ondersteund door de Kamerleden Bosman
(VVD), Knops (CDA) en Eijsink (PvdA).  De Inspecteur-Generaal
der Krijgsmacht en het Commando Landstrijdkrachten onder
steunden eveneens het initiatief.
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De zaak kwam in een stroomversnelling na een artikel in De
Telegraaf van 20 oktober 2014. In een artikel naar aanleiding
van de grote UNIFIL reünie van 18 oktober in Soesterberg werd
openlijk gesproken over mogelijke toekenning van een Nobel
prijs onderscheiding.
 
Na een aantal weken van hectisch overleg tussen partijen heeft
de minister van Defensie mevrouw Hennis-Plasschaert toege
zegd voor de kerstdagen 2014 met uitsluitsel te komen. Op 16
december 2014 maakte zij bekend dat er een draaginsigne
werd ingesteld voor de militairen en veteranen, die daarvoor
in aanmerking kwamen. Op 16 februari 2015 werd het besluit
tot instelling (BS 2014038530) gepubliceerd in de Staatscou
rant, waarmee het Draaginsigne Nobelprijs voor de Vrede een
feit werd.

Detail van de grote pers, waarmee in Zeist op 3 juni 2015 het eerste
insigne werd geslagen

Op 3 juni werd in Zeist het eerste draaginsigne geslagen door
Ine Aasted Madsen, zij die in 2004 als eerste een onderscheiding
in het kader van de Nobelprijs in de Tweede Kamer ter sprake
bracht.
Vervolgens werden op Nederlandse Veteranendag 27 juni 2015
tijdens de ceremonie op het Binnenhof de eerste insignes offi
cieel uitgereikt aan een twintigtal veteranen.

Ter herinnering aan het slaan van het eerste Draaginsigne Nobelprijs
VN-Militairen werd dit aandenken uitgereikt aan de aanwezigen. Zeist,
3 juni 2015. 

Het insigne nog niet
ontvangen?
Het insigne nog niet ontvangen? Kijk op de website van het
Veteraneninstituut www.veteraneninstituut.nl, hoe u zich
kunt opgeven hiervoor. Of neem contact op met het Vete
ranenloket (088 - 334 00 00). U krijgt de keuze om het per
post te ontvangen danwel het uitgereikt te willen krijgen.

Zonder anderen te kort willen doen is het mede aan een aantal
volhoudende Unifillers te danken dat het draaginsigne er uitein
delijk is gekomen, Fred Janssen, Louis Verhoeven, Yeb-Jan Joustra
en Sjaak Duine. Dank voor de ondersteuning zijn we verschuldigd
aan de Inspecteur-Generaal der Krijgsmacht, het Commando
Landstrijdkrachten, de Tweede Kamerleden Bosman, Knops en
Eijsink en het Veteranen Platform.
 
Na het besluit tot instelling van het draaginsigne werd aan het
Veteraneninstituut de administratieve uitvoering van de toe
gekende insignes opgedragen.
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Van Wijnand van de Ree ontvingen we deze originele Kerstkaart van Dutchbatt UNIFIL 1979

Kerst in Libanon 1979 - 1985 

Kerst 1979 op Post 7-11 Yatar, de kerstboom in de boogtent. Foto: Okke Dijkstra

Kerstdiner Haris, 1979. Foto: Willem Oostveen Aan de Kerstmaaltijd Haris 1979, met Willem Oostveen (met sigaar)

Kerst in Libanon. Hoe werd dat gevierd, welke herinneringen
heb je er aan? Met het oog op de komende feestdagen leek ons
dat een toepasselijk thema. Een oproep heeft geleid tot vele
reacties. Op de volgende pagina's worden die weergegeven.
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André Hoekstra, Verzorgingscie Haris 1982,
heeft de menukaart van het Kerstmenu bewaard
 

Kerst was zeker in Libanon niet altijd een feest
van vrede - Leids Dagblad 27 december 1980

De Kerstmaaltijd op Post 7-7 1979. Foto: Derk de Vries

De Kerstmaaltijd op Post 7-8. 1980. Foto Erik Kuiper
Bert Kruis stuurde een foto van het Kerstontbijt op Post 7-17, 1980
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De kerstboom op 7-13C 1980. Foto: Dolf Meijer

Dolf Meijer schreef: "Kerst 1980 op 7-13C was onvergetelijk. De kerstboom was ge
maakt van een olijfboom uit de boomgaard van de buurman. Deze was er minder
blij mee, we hebben er een vergoeding voor moeten betalen. We hadden echte
ballen uit een sexboekje en slingers van wc papier.
 
De kerstmaaltijd was minder geslaagd. Omdat we op een afgelegen post zaten was
het eten al koud en oud, toen het bij ons op de post was gearriveerd. Van thuis had
ik augurken, zilveruitjes en mayonaise opgestuurd gekregen, zodat we er een heer
lijke salade van hebben kunnen maken. Van de lege mayonaise tube had ik een soort
lepel gemaakt, omdat de chauffeur het bestek ook nog was vergeten. Ondanks dat
een onvergetelijke kerst gehad, ik zou het zo weer overdoen."

De Kerstboom op Post 7-7, 1979. Foto: Derk de Vries

De aalmoezenier legt de laatste hand aan de inrichting van de kerkruim
te voor de Kerstviering, Haris 1982. Dit kerkje stond op het BEVO
terrein te Haris. Mede door de inzet van het Geniepeloton was het
kerkje net op tijd gereed gekomen voor de Kerstviering. Foto: Hub
Donkers

De Kerstmaaltijd 1980 op Post 7-8. Ook aan tafel zit, tweede van links,
kapitein Anneke Scholten van de Militair Sociale Dienst.

Erik Kuiper: Kerstmaaltijd 1980, Post 7-8 CP Paostcie. De koks
hebben zich uitgesloofd om in deze omstandigheden er iets
moois van te maken. Aangeschoven zijn de Ost compagnies
commandant Kruize, leden van Post 7-8 zelf en van de andere
posten van de compagnie. Eveneens is aangeschoven kapitein
Anneke Scholten van de Militair Sociale Dienst, een van de
weinige vrouwelijke militairen die de Nederlandse bijdrage aan
UNIFIL heeft gekend.
Samenzijn. Enkele weken voor deze Kerstviering (4-12-1980)
kwam Gerrit Jan van Barneveld op Post 7-8 om het leven bij een
ongeval. De Kerstviering was meer beladen, natuurlijk was er
de emotie van het gemis. In gezamenlijkheid hebben we daar
stilgestaan bij Kerst, het feest van licht en vrede. Het werd een
Kerst om nooit te vergeten, mede doordat het later juist ook
die nacht onrustig was in het Nederlandse UNIFIL gebied en
diverse posten werden beschoten. En juist dat samenzijn heb
ik teruggevonden met mijn maatjes, vanaf dat we elkaar in 2007
voor de eerste keer sinds Libanon hebben herontmoet.
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(Sjuul de Vries, kok in Libanon, zond dit artikel uit het Algemeen Dagblad, met vanuit Libanon de beste wensen voor het nieuwe jaar
(1983); de oliebollen voor Oud en Nieuw had Sjuul zelf gebakken)

Deze foto wilden we u bij dit thema niet onthouden: de tijd gaat door, ook in Libanon. Finse mi
litairen van Finirishbatt UNIFIL Libanon bij de Kerstviering in 2012. Voor alle kinderen heeft
de Kerstman cadeautjes meegenomen. Finse militairen dragen al meer dan dertig jaar bij aan
UNIFIL. (Foto: Olli Nurmi - Puolustusvoimat)

Walter Overink stuurde deze vrolijke foto van
de Kerstviering in Yatar, Post 7-11 in 1979

Klaar voor het Kerstmenu, Haris 1982, met
Michael Robinson. Foto; Hub Donkers

Met deze foto-collage wenst de redactie u fijne Kerstdagen en een goed en gezond
Nieuwjaar. We zijn blij dat zoveel fotoalbums zijn open gegaan. Leuk om te zien hoe
Kerst destijds in Libanon is gevierd. Ver weg van huis in een sfeer van gezamenlijkheid
en met de middelen die we tot onze beschikking hadden.
Blijf vooral scannen en insturen, onze foto's brengen de Nederlandse bijdrage aan
UNIFIL 1979-1985 in Libanon steeds completer in beeld. Onze anecdotes maken het
verhaal af. Reacties op redactie@unifilvereniging.nl en remember: graag scans in
voldoende resolutie aanmaken. 
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aderpatroon herkenning
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(advertentie)

Walking in a winter wonderland: "Later on - we'll conspire - as we dream by the fire - To face unafraid - the plans that we've made -
Walking in a winter wonderland" met Dutchbatt in Zuid-Libanon, de sneeuw van winter 1979 - Foto: Theo Schriks
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REÜNIE MORTIERPELOTON
1979/1980
(Koen Ross) In het weekend 14/15 november jl. hield het mor
tierpeloton 1979-1980 Post 7.19/7.7 zijn 5-jaarlijkse reünie. Dit
keer zou het een bijzondere bijeenkomst worden; het draagin
signe Nobelprijs VN-militairen werd uitgereikt.
Om elf uur werden de 14 veteranen verwacht in ECHOS-home
'Het Baken' voor de Johannes Post kazerne in Havelte. Loca
tiemanager Han Mennink verzorgde voor ons de catering op
een uitstekende wijze. En zoals gebruikelijk was degene die het
verste weg woonde als eerste gearriveerd. Vanaf zijn vakantie
park nabij Souillac in Frankrijk meldde Ludo Lokin zich als
eerste.
 
Na de hartelijke begroetingen hadden we om 12 uur onze
volgende afspraak. Onder begeleiding van kapitein Crouse en
adjudant Jorissen bezochten we de Traditiekamer van het 44e
Painfbat. De adjudant vertelde over de geschiedenis van het
bataljon. En memoreerde dat de introductie van het Blauwe
Koord te danken is aan de uitzending naar Libanon. De kapitein
had nog een kenniskwis geregeld. Natuurlijk was hiervan onze
“ouwe” pelotonsadjudant Oude Lansink de winnaar. Hij had
alles goed.
Elke uitzending heeft zijn eigen hoek ingericht. Vanzelfspre
kend werd de “Libanon-hoek” druk bezocht. Als dank voor de
rondleiding kregen we de oorkonde van de Carnegie Wateler
vredesprijs overhandigd.
 
Voor dat we het wisten moesten we alweer terug naar 'Het
Baken' voor de lunch.
Vervolgens stond een rondje klootschieten op het programma.
De meesten zagen op tegen een wandeling van enkele kilome
ters. Echter eenmaal aan de gang veranderde de stemming. De
eerste bestelling van originele klootschietballen werden direct
geplaatst. Helaas ze waren niet te koop....
Na de koffiebreak volgde het bezoek aan het monument. We
namen een moment stilte in acht, wat toch altijd weer indruk
wekkend is. En goed om zo de voor ons dichtbij gevallen ser
geant De Koning te herinneren.
 
Na inspectie van de slaapzalen keerden we terug naar 'Het
Baken' voor de uitreiking van het draaginsigne. Onze “ouwe”
pelotonscommandant Frerichs samen met de pelotonsadju
dant verzorgden de uitreiking van de draaginsignes. Na elke
uitreiking luidde er applaus en niemand kon zijn glimlach on
derdrukken. De fotoshoots volgden in rap tempo.
Om circa 19 uur volgde de blauwe hap. Daarna was het gezel
lig nazitten onder genot van enkele Libanese hapjes, gebakken
door Gerrie van Beek. Op een groot scherm konden de foto’s
bekeken worden o.a. van de vorige reünie. Om middernacht
werden de slaapzalen opgezocht. De volgende ochtend stond
er een ontbijt klaar en kon er worden nagepraat. De digitale
foto’s werden van elkaar beoordeeld. Rond elf uur gingen de
laatste deelnemers huiswaarts. De reünie zat er weer op.
 
Tot slot nog een woord van dank aan alle genoemden en ook
majoor Steneker en zijn servicebureau, Sjaak Duine van de
UNIFIL vereniging en Wendy Versteeg van het Vi.

Het mortierpeloton, met op rechts kapitein Roy Crouse van 44 Painfbat,
in de Traditiekamer Havelte.

Het uitreiken van de Draaginsignes Nobelprijs in Havelte

Het peloton, verzameld voor het UNIFIL monument op de Johannes Post
kazerne Havelte,14 november 2015. Foto's bij dit artikel via Koen Ross
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UNIFIL Wandelgroep - De Mallardmars
(tekst en foto's Frans-Wim Smits) De afgelopen vier jaar is de laatste echte groepswan
deling van de UNIFIL Wandelgroep de Mallardmars. Tijdens deze wandeling wordt
de slag om de Sloedam herdacht. Omdat Nieuwdorp voor de meeste van onze leden
nu niet bepaald om de hoek ligt, wordt er overnacht op de Marinekazerne te Vlissin
gen. Dit wordt netjes geregeld door een lid van de organisatie, Hans Blommaart.
 
Dit jaar was de Mallardmars op zaterdag 31 oktober. De vrijdag er voor stonden we
keurig rond 20.00 uur aan de poort van de kazerne. Besloten werd om nog even een
hapje in Vlissingen te gaan eten. Gelukkig was het droog en we konden dus rustig
een eettentje uit zoeken. We hoefden hierdoor dit jaar geen 16 euro voor een ham
burger te betalen! Na het hapje en een klein biertje gingen we weer terug naar de
kazerne, waar we onze spulletjes voor de volgende ochtend klaar gingen maken.

Half zeven reveille, douchen, omkleden en naar Nieuwdorp.
Helaas dit jaar geen ontbijtje (Hennie!!). Met zijn tienen zijn we
zo rond half negen vertrokken. Bijna ging het weer fout bij het
plaatselijke pleintje. Door een gewirwar aan route pijltjes willen
we (uhm ik) daar wel eens de verkeerde afslag pakken en gelijk
de dijk op lopen. Gelukkig ging het deze keer goed en zagen
we eindelijk eens de hele route.
 
Het was prachtig weer, de hele wandeling was bepaald geen
straf. Kazematten, polder, bloemenvelden, weidse velden en
zelfs een stukje bos. Helaas hebben we de ceremonie op de
Sloedam over moeten slaan. We waren te vroeg op de locatie
aanwezig. Eerst een uur wachten en daarna 45 minuten cere
monie was iets te veel van het goede. Dit had wel direct gevol
gen voor de volgende ruststop. Aangezien we deze keer een
heel stuk eerder daar aankwamen, werd er door het restaurant
nog geen lunch geserveerd. En, omdat we ook nog geen ontbijt
hadden gehad, viel dat wel een beetje tegen.
Gelukkig had de serveerster medelijden met ons en was ze
bereid om een paar tosti's te maken. Voldaan kwamen we dan
ook rond 14.00 uur bij de finish aan. Een geslaagde tocht met
vooral prachtig wandel weer. Na onze wandelboekjes afge
stempeld te hebben, werden we door de organisatie nog op
een concert getrakteerd door de plaatselijke kapel. Onze
casanova Cees had heel even oogcontact met een knap Zeeuws

meisje en ze was prompt van slag, in dit geval haar dwarsfluit....Na nog wat drankjes werd besloten om de tocht huiswaarts te
aanvaarden, want de meesten hadden nog een rit van minimaal 2 uur voor de boeg. Er moest er zelfs een naar Groningen.
Dit jaar was er helaas geen groepsprijs. Die hebben we gegund aan het Korps Mariniers. Tja na drie jaar het schaaltje gewonnen
te hebben een keer iemand anders....dan valt het niet op.....maar eigenlijk is er toch niets zo mooi als zo'n hemelsblauwe baret.
Daar kan geen Mariniers, Commando of Luchtmobiel baret tegenop.
 
Hoewel er natuurlijk nog individueel wordt gelopen, was dit de laatste groepswandeling van het jaar. Ik hoop iedereen volgend
jaar weer terug te zien. Zodat we er een prachtige 100ste editie van de Nijmeegse Vierdaagse van kunnen maken. De voorbe
reidingen zijn daarvoor al in volle gang. We zijn met een aantal sponsoren in gesprek, zodat we er zoals altijd strak bij kunnen
lopen. Ook de weekendjes in Diekirch en Fulda komen weer op het programma,samen een heel uitgebreid trainingsschema
dwars door (bijna)alle provincies. Als kers op de taart zijn we al in een vergevorderd stadium om volgend jaar met een grote bus
af te reizen naar Bern Zwitserland om daar te gaan deelnemen aan de Tweedaagse van Bern.
Meer informatie te vinden op de Facebook pagina van de UNIFIL Wandelgroep of de website www.unifilwandelgroep.info
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Met ons team bestaande uit Dick Bronder, Bart van Lier en
Pieter Mielen zijn we er na twee jaar ploeteren, denken en
vooral doen in geslaagd om de nieuwe website in de lucht te
brengen. Hij is met een hogere Joomla versie gebouwd en beter
bestand tegen aanvallen van achter het ijzeren gordijn of uit
het gele Azië. De website is overzichtelijker geworden en biedt
meer mogelijkheden om informatie in weg te zetten. In deze
versie is het ook mogelijk om opgave formulieren te bouwen,
toegangscodes op te nemen en met je registratienummer le
denkorting te realiseren. Het wordt steeds belangrijker om lid
te zijn van de Nederlandse UNIFIL Vereniging. Zwarte leden en
spookleden, die geen contributie betalen, liften in de toekomst
niet meer mee op deze grote “voordeel” vereniging.
De website is nog niet helemaal inhoudelijk klaar. Sommige
onderdelen moeten nog gerenoveerd of helemaal gerealiseerd
worden. Heb je wensen, op- of aanmerkingen? We horen het
graag. Mail maar naar de webmaster.
 
Berry Diestelhof met zijn Klepkar en merchandise webwinkel
heeft met de financiële middelen, die ter beschikking staan, zijn
assortiment flink uitgebreid, en groter en voordeliger inge
kocht de afgelopen jaren. Met name zijn visie op ‘Wat wil die
veteraan van 55 jaar nu als hebbeding aanschaffen?’ heeft hij
feilloos aangevoeld. In 2014 had hij in aanloop naar, en op de
reünie de hoogste omzet gerealiseerd sinds het bestaan van
de vereniging zijnde € 21.000. Hij had geen speciale merchan
dise artikelen laten vervaardigen, maar hij had er wel veel op
voorraad. Dat bleek achteraf een goed plan. Maar in 2015 ste
vent hij zonder reünie op eigen kracht af op een omzet van circa
€ 19.000. Zijn gedrag en uiterlijk beginnen steeds meer te lijken
op die Libanees die met zijn moderne ezeltje en aanhanger alle
posten afgaat waar Unifillers aanwezig zijn om hun van de
meest noodzakelijke gebruiksvoorwerpen te voorzien.

Van de penningmeester
 
Op dinsdag 8 december kregen de vijf leden, die de contributie 2015 nog steeds niet hadden voldaan, een brief in de bus met
de mededeling dat ze uit de ledenadministratie zijn verwijderd. Het statutaire royement wegens niet nakomen van de financiële
verplichting. Ondanks diverse contact momenten zijn deze leden hun toezeggingen van welke aard dan ook niet nagekomen.
We vinden het jammer dat we er niet in geslaagd zijn deze mensen als lid te behouden.
 
Begin december staat de ledenteller op 1190 Unifillers en 55 nabestaanden/donateurs/gratis verstrekkingen. In aanloop naar
de reünie 2014 stond er elke week een nieuw lid aan de poort om binnen gelaten te worden bij zijn thuisfront. Dat is blijven
doorlopen het gehele jaar 2015 door. Rondom de uitreiking Draaginsigne Nobelprijs komen we nog steeds mensen tegen die
ons als vereniging niet kennen en direct lid willen worden. Elders in de Dubbel Vier is de lijst met nieuwe leden van het afgelopen
kwartaal gepubliceerd. Naast de lijst met de leden die ons dit jaar zijn ontvallen door overlijden.

"Special price for you" Zibqin, Libanon 1981 (foto: Sjaak Koelewijn)

Maar ook onze Dubbel Vier is mooier en dikker geworden. De
vorige editie was qua inhoud nog eenmalig van de standaard
28 naar 32 pagina’s uitgebreid. Bij deze december uitgave blijkt
dat Erik Kuiper veel foto’s en uniek tekstmateriaal heeft om met
jullie te delen. Dat betekent dat we
weer eens extra de beurs moeten
trekken om deze editie eenmalig van
28 naar 36 pagina’s uit te breiden, en
te laten verschijnen bij 1245 lezers. Ik
ben persoonlijk heel trots op deze
Dubbel Vier. Voor al omdat er een in
terview in staat met de woordvoerder
van het HQ van UNIFIL in Libanon.
Maar nog trotser op de wens als afslui
ting  “Thank you and Happy New  
Year”.
 
Financieel sluiten we dit jaar 2015 af met een positief resultaat
in de boeken. De subsidie van het vfonds voor de Stichting
UNIFIL Reünie is onlangs definitief binnen gesleept door Yeb-
Jan Joustra en Sjaak Duine. En de subsidie 2015 voor de vere
niging is na een eerste afwijzing nogmaals ingediend bij het V
fonds. We hopen op goed nieuws in deze voor het einde van
het jaar.
 
Vrijdag 29 januari 2016 wordt de contributie 2016 ad € 26,00
van uw rekening geïncasseerd onder vermelding van uw mili
taire registratienummer. En die gene die nog geen machtiging
hebben verstrekt krijgen een brief begin januari 2016 met het
verzoek om voor betaling zorg te dragen.
 
Ik wens u en de uwen een fijn kerstfeest en een      
gelukkig Nieuwjaar.

Algemene Leden Vergadering
Vast voor in de nieuwe agenda:
Datum van de Algemene Leden Vergadering van de NUV:
19 maart 2016
 
Plaats van handelen: Gorinchem, Dorstige Types/Rijdend
UNIFIL Museum
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Vasthouden
 
Column overste Bert Stam, C-44 Pantserinfanteriebataljon Regiment Infanterie
Johan Willem Friso
 
 
Het wereldtoneel veranderde dit jaar drastisch. Na de MH17 ramp vorig jaar werden de
geopolitieke verschuivingen die er al waren, duidelijker. De oorlog in het Midden Oosten
leek ver weg van Europa. Maar de oorlog komt steeds dichter bij. Mensen raken op drift;
op zoek naar een veilige plek. De aanslag op Charlie Hebdo begin dit jaar was een aanslag
op journalisten en daarmee ons vrije woord. De aanslag in Parijs in november was een
aanslag op ‘u en mij’. Terrorisme is nu dichtbij. Eens te meer is het belangrijk om ‘vast te
houden’. Vast te houden aan historie en tradities. En je verbonden te voelen met anderen.
Want, weten waar je vandaan komt en waar je bij hoort, geeft je wortels. Het voorkomt
dat je je op paden begeeft die nergens toe leiden.
 
We zien jonge mensen die ontworteld zijn en dramatisch zoeken naar iets om zich aan
vast te houden. Men rukt zaken uit het verband om daarmee legitimiteit te veinzen voor
daden. Historisch besef en -context ontbreken veelal in daden van terreur. Maar het
verleden werpt zich als een schaduw voor ons. Om er vandaag en morgen van te leren.
Krijgsgeschiedenis leert ons nieuwe strategieën tegen nieuwe vijanden. Ervaringen in
missies leren ons nieuwe zoektechnieken en betere opvang van veteranen.

Regimenten houden vast aan tradities. Zij geven historisch besef
en context voor de toekomst. En daarom is het juist nu belangrijk
om tradities te eren en nieuw leven in te blazen. 2015 was een mooi
traditiejaar voor ons Regiment Infanterie Johan Willem Friso, iets
om trots op te zijn. Ik pik er een paar hoogtepunten uit. Voor de
vierde keer marcheerde ons 44 pantserinfanteriebataljon op 15
april door de straten van Leeuwarden. Een voor Leeuwarden en
ons Bataljon historische datum. De dag dat de stad bevrijd werd,
dit jaar 70 jaar geleden. Ruim 800 verzetslieden, die daarbij hiel
pen, namen uiteindelijk vrijwillig dienst bij het Friesland Bataljon,
1-9RI. Mannen uit die tijd, Indië veteranen Haitsma en Osinga,
leverden hun ervaring over aan de jonge soldaten die in augustus
bij het Bataljon kwamen.

Nadat onze nieuwe loten aan de stam van het Regiment de oefening Blauw Koord in november met verve hadden doorstaan, kregen
ze het blauwe koord. Daarmee zetten ze de traditie voort van u, de UNIFIL veteranen. ‘Gewone mannen die bijzondere dingen hebben
gedaan’, zei de Inspecteur Generaal der Krijgsmacht tijdens de ceremonie op de appelplaats van ons bataljon. Zo’n honderdzeventig
UNIFIL veteranen ontvingen het draaginsigne Nobelprijs van de Vrede. Ik ben er trots op dat we deze ceremonie mochten organiseren
en zo de band met u, UNIFIL veteranen, kunnen verstevigen.
 
Onze jonge soldaten werden beëdigd volgens de traditie; met de hand aan ons vaandel. En met het besef dat ze horen bij al die mannen
en vrouwen die hen voorgingen. Vanaf stadhouder Prins Johan Willem Friso, die vocht in de slag bij Malpaquet, de Indiëgangers,
mannen van de UNIFIL missie in Libanon, missie in Bosnië tot de mannen en vrouwen nu op missie in Afghanistan en Irak. Daar liggen
onze wortels waaraan zij zich vast kunnen houden. De verbondenheid die zij op zullen bouwen binnen ons Regiment Infanterie Johan
Willem Friso en met elkaar, daar kunnen zij op terug vallen. Net als u dat deed tijdens uw  diensttijd en missie in Libanon. Wanneer er
iets te vieren valt en wanneer er steun of houvast nodig is. Houvast voor al onze regimentsgenoten, van nu en allen die in ons Regiment
hebben gediend.
 
De feestdagen zijn dagen van elkaar vasthouden. In verbondenheid met elkaar wens ik u fijne feestdagen en een gelukkig nieuwjaar.
 
Commandant 44 Pantserinfanteriebataljon RI JWF
 
N.U. (Bert) Stam
Luitenant-kolonel

Foto: 44 Painfbat op oefening in Estland, februari 2015. Communicatie 43 Mechbrig
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“We vechten voor koning en vaderland”, zei overste Bert Stam van 44 Pantserinfanterie Regiment Infanterie Johan Willem Friso
tegen de aangetreden nieuwe soldaten op de appelplaats. “Maar als het erop aankomt dan vechten we voor elkaar, dan vecht
je voor je buddy. Daarom is het belangrijk om te weten bij wie je hoort, waar je wortels liggen. Jullie horen bij Regiment Infan
terie Johan Willem Friso. En bij al die mannen en vrouwen die voor jullie kwamen. Vanaf onze oervader, stadhouder Prins Johan
Willem Friso, die vocht in de slag bij Malpaquet, de Indiëgangers, de mannen in Libanon, Bosnië tot de mannen en vrouwen nu
in de missie in Afghanistan.” In de oefening Blauw Koord lieten de circa 100 nieuwelingen zien dat ze het waard zijn om tot het
Regiment te behoren. In de regen voltooiden ze de 20km tocht op en rond de Johannes Post Kazerne, namen ze de hindernissen,
beantwoordden ze vragen over de geschiedenis van het Regiment en luisterden ze naar de verhalen van de veteranen die
dienden in de UNIFIL vredesmissie. Verhalen van mannen die zo oud zijn als hun vaders. En in één geval was dat ook zo, soldaat
Jelle kreeg ’s ochtends het Blauwe Koord uitgereikt door de heer Van der Ploeg, omdat zijn eigen vader, ook drager van het
blauwe Koord, er niet bij kon zijn. Zo zet de traditie zich voort.
 
‘Altijd vooraan’
Met de bus gingen de soldaten naar Leeuwarden om zich verder in te graven in de geschiedenis van het Regiment. In het
Stadhouderlijk Hof, het geboortehuis van Prins Johan Willem Friso dat nu fungeert als hotel, werden ze vorstelijk ontvangen met
koffie en de Friese oranjekoek. Dr. Brand van de Fryske Akademie vertelde over het korte, maar roerige leven van stadhouder
Johan Willem Friso. Hij voerde op 20 jarige leeftijd de troepen aan in de slag bij Malpaquet. Hij werd beroemd omdat hij als
generaal zelf in de voorste linie verkeerde. Niet voor niets is de slogan van Regiment Infanterie Johan Willem Friso:  ‘Altijd
vooraan’. Een indrukwekkend verhaal van de 89 jarige veteraan Haitsma voerde de soldaten terug naar Indië. “Amper opgeleid
gingen we na de oorlog op het schip om de orde te herstellen in een ver land waar niemand van ons ooit eerder geweest was.”
Sietse Geertma vertelde vervolgens iets over de krijgsgeschiedenis van het Regiment, waarna de soldaten gingen speeddaten.

Speeddaten
In vier kleine groepen troffen de militairen Afghanistan veteraan Roy Schoenmakers. Hij vertelde over zijn tijd in het uitzendge
bied en de dag die zijn leven veranderde. “Ik heb geluk gehad dat er een arts was.” Roy verloor zijn been en heeft een gevecht
moeten leveren om te revalideren. “Je moet door.” En terwijl hij dat zegt kun je een speld horen vallen in de kleine zaal. Zijn
verhaal maakt indruk, net als het verhaal van Indië veteranen Haitsma en Osinga die in de stijlkamer van het Stadhouderslijk Hof
de jonge soldaten verhalen vertellen en vragen beantwoorden vanuit twee grote fauteuils. In de kamer er naast staat Erik Kuiper.
Hij maakte deel uit van de vredesmissie in Libanon.
Hij nam de jonge militairen mee terug in de tijd waar hij zijn
uitzending beleefde en vertelde over de omstandigheden
waaronder de militairen van toen werden weggestuurd. Domi
nees Wiebe Arts en Helga Knegt legden tenslotte uit wat het
betekent als je de eed of de belofte aflegt. Het is belangrijk om
ervan doordrongen te zijn wat ‘trouw zweren aan de grondwet,
het vaderland en de koning’ in houdt. Arts vat het zo samen:
“Iedereen moet een beetje zijn wortels zoeken. Militairen vinden
ze op deze manier in de geschiedenis en tradities. En daar zijn
ze trots op.” Aan het eind van de bijeenkomst in Leeuwarden
werd door de hele groep een bezoek gebracht aan het praalgraf
van Johan Willem Friso in de Grote Kerk.

's nachts tijdens de Oefening Blauw Koord 2015. Foto: Herman Boon

Zoektocht naar wortels
(Marianne van der Linden, 
Sectie Communicatie 43 MechBrig) 

De verdiende Blauwe Koorden worden uitgereikt door Unifillers, onder andere door Danny
Dietvorst. Foto: sectie Communicatie 43 Mechbrig
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Lezersonderzoek: "Perfect, een uithangbord van de NUV"
 
(Erik Kuiper) In 2014 zijn we gestart met het vernieuwen van de Dubbel Vier. Een andere drukker en een ander systeem met meer
mogelijkheden. Het blad wordt nu op glimmend papier gedrukt. Het NUV bestuur wilde na twee jaar graag weten wat de leden
van het vernieuwde blad vinden. Van 4 oktober tot 11 november kon de vragenlijst digitaal ingevuld worden.
 
In totaal hebben 111 lezers de enquête ingevuld!  Binnen het bestuur hebben we vooraf besproken dat 50 ingevulde vragenlijs
ten een mooie weerspiegeling zou geven. Het is meer dan het dubbele geworden! Dank aan allen voor de genomen tijd en moeite!
De Dubbel Vier in zijn huidige verschijningsvorm krijgt als rapportcijfer een 7.9, een cijfer waar we trots op zijn.

Ruim 90% vindt de inhoud van de artikelen interessant tot heel
interessant. “Uiteraard niet allemaal, maar dat geldt voor ieder
een.” was een van de reacties. “Het is een blad voor iedere
Unifiller, maar een ieder heeft andere interesses.”
Tweederde vindt de lay-out overzichtelijk, een derde aantrek
kelijk. Negen van de tien respondenten vinden de Dubbel Vier
goed in balans wat betreft de hoeveelheid foto’s en tekst. De
voorpagina wordt hogelijk gewaardeerd, 98 % vindt deze
aantrekkelijk of heel aantrekkelijk. Een van de lezers reageerde:
“Perfect en steeds professioneler! Een uithangbord van de
NUV!”
 
De antwoorden op de vraag Wat ziet u graag in de Dubbel Vier?
geven een goed inzicht in wat onze lezers belangrijk vinden.
Meerdere antwoorden waren mogelijk. Vanaf het moment dat
lezers het onderzoek zijn gaan invullen, scoorden het hoogst
‘hoe het nu gaat met Unifillers’ en ‘foto’s van toen’. Tweederde
van de respondenten ziet graag foto’s van nu en verslagen over
de activiteiten van de vereniging. Verslagen vanuit het bestuur,
de reeks over de ontmoetingscentra en verslagen over groepen
als de UNIFIL Wandelgroep vindt een derde belangrijk. Het
minst scoort verslag van het Veteraneninstituut of –Platform.
Een van de reacties: “Het Vi heeft eigen media”.
 
Wat zou u graag in de Dubbel Vier willen zien, wat mist u?
Deze laatste vraag van het onderzoek was een open vraag, waar
veel antwoorden op gegeven zijn. Veel waarderende reacties
zitten er tussen, “top” en “ga zo door”. Er zitten bij de gegeven
antwoorden waardevolle tips. Met een aantal van de gegeven
antwoorden zijn we voor deze editie al aan de slag gegaan. Zo
vindt u de rubriek ‘Oproepen/ik zoek’ in dit blad. We legden
contact met UNIFIL in Libanon om meer te weten te komen
over het nu gaat in Libanon en de huidige UNIFIL militairen.
Ook is er een interview geweest met een nabestaande van een
in Libanon omgekomen Unifillers. Met 44 Painfbat JWF in Ha
velte werken we goed samen, hetgeen voor deze editie gere
sulteerd heeft in een artikel, toegezonden foto’s en een woord
van de bataljonscommandant, tevens regimentscommandant.
Artikelen uit de oude Dubbel Vier, destijds in Libanon uitgege
ven, kunnen inderdaad een mooie basis vormen voor inter
views en artikelen in de huidige Dubbel Vier.

De waardering voor de Dubbel Vier en de gegeven antwoorden
motiveren ons om door te gaan met het maken van het blad
en samen met de leden er iets moois van te maken! 

Antwoorden op gestelde vragen
Een aantal antwoorden kunnen we hier al geven. Er is gevraagd
om publicatie of verzending van de ledenlijst van de vereni
ging. Vanwege privacybescherming kunnen we dit niet doen.
Vragen over het pensioen straks, of over waar men terecht kan
als men vragen heeft over het PX-10 verhaal kan men stellen
bij het Veteranenloket (088 -3340000). Dit zijn geen zaken
waarin  de UNIFIL vereniging in de uitvoering een rol speelt .
Men kan evenzo contact opnemen met het Veteranenloket met
de vraag waar je als Unifiller met PTSS terecht kan. Kijk hiervoor
op de website van het loket of www.veteraneninstituut.nl.

Er is gevraagd om het weergeven van een overzicht van alle
activiteiten of evenementen met en voor veteranen. Het Vete
raneninstituut houdt een lijst bij van bij hen aangemelde vete
ranendagen en reünies. Dat zijn er op jaarbasis heel veel.
Sommige evenementen hebben geen relatie met UNIFIL vete
ranen. Het is niet te doen om in de Dubbel Vier het hele over
zicht op te nemen. Het gaat niet vanwege beschikbare ruimte
in het blad. Daarnaast is het redactioneel veel werk om een
dergelijk overzicht compleet te maken. Het overzicht van bij
het Vi aangemelde evenementen staat op www.veteranenin
stituut.nl/ontmoeten/agenda. Wel staan er iedere keer in de
Dubbel Vier de komende evenementen, waaraan de UNIFIL
Vereniging medewerking verleent of die gericht zijn op UNI
FIL/Libanon. Op de website van de vereniging www.unifilver
eniging.nl staat onze agenda met evenementen en vergade
ringen.
 
Op onze website vindt u per half december de hele uitslag van
het lezersonderzoek. 
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Redactiewerk
De Dubbel Vier wordt sinds januari 2014 geheel in eigen beheer
gemaakt. Het blad wordt door de redactie opgemaakt, waarna
aan drukker Editoo de opdracht tot drukken wordt gegeven. Er
zit veel werk in de interviews, het verzamelen van materiaal en
het opmaken van het blad. Editoo beschikt over een geavan
ceerd computersysteem hiervoor. Hulp is welkom. Een keer per
drie maanden komt het blad uit. Heb je enige en aantoonbare
journalistieke achtergrond, ben je de Nederlandse taal goed
machtig en vooral: heb je tijd over om een bijdrage te leveren
aan het maken van de Dubbel Vier? Schrijf dan je motivatie aan
de secretaris van de vereniging secretaris@unifilvereniging.nl.
Het onderzoek was anoniem. Eén persoon heeft gereageerd te
willen fungeren als lezer/corrector op taalgebied ter voorko
ming van taal- en stijlfouten. We vragen die persoon zich te
melden bij de secretaris op bovenstaand mailadres.
 
Record aantal inzenders van foto’s
Niet eerder hebben er in een Dubbel Vier van de vereniging
zoveel foto’s gestaan van zoveel verschillende makers/inzen
ders. De redactie heeft meer dan 4 Gb aan foto’s binnen
gekregen!

Dat maakt ons trots. Tegelijk een bewijs dat onze fotoalbums
over de Libanontijd open zijn gegaan. En dat foto’s van evene
menten van na die tijd graag gedeeld worden met de anderen.
Dank aan allen die deze editie mogelijk gemaakt hebben.
De vorige keer konden we u schrijven over de eerste Dubbel
Vier met 32 pagina’s, nu zijn het er 36 ! Uw bijdragen, verhalen,
enthousiasme en onze adverteerders maken dat mogelijk.
 
(Sjaak Duine)Wij zijn als bestuur trots dat we een enorme kwali
teitssprong hebben kunnen maken. Het bestuur heeft weliswaar
een uitgever gevonden met veel meer mogelijkheden, maar het
was Erik Kuiper die zich hierin heeft vast gebeten en er iets moois
van gemaakt heeft. Erik besteedt er erg veel tijd aan, eigenlijk meer
tijd dan je van iemand kan eisen. Wij moeten er niet aan denken
dat Erik weg zou vallen. Bij de KL riepen we altijd: een is geen, of
tewel een unieke capaciteit is ook een kwetsbare capaciteit.
Daarom doen we vanuit het bestuur een dringende oproep aan
de leden: er moet een echte redactie komen, dus wij vragen u met
klem: als je ons kan helpen met de Dubbel Vier, geef je dan op. En
voor alle duidelijkheid: die 7.9 is de verdienste van Erik en daar zijn
wij als bestuur erg blij mee en trots op.

Libanese maaltijd SVON Doetinchem
(tekst en foto Verdi van Hilten) Veteranen Ontmoetingscentrum (VOC) Spoorzicht in
Doetinchem is een ontmoetingscentrum voor jonge en oude veteranen, ex-militairen
en militairen in actieve dienst en hun relaties. Naast de normale openingstijden or
ganiseert men ook regelmatig evenementen met een speciaal thema.
Zaterdag 28 november werd er een Libanese maaltijd geserveerd. Hoewel de avond
niet uitdrukkelijk in het teken stond van UNIFIL, roept dit bij vele Unifillers onmiddel
lijk dierbare herinneringen op.
Zaterdagavond verzamelden zich aan het einde van de middag vele gegadigden,
sommigen vergezeld door hun familie. Omdat de Libanese maaltijd vorig jaar al zo
succesvol was geweest, was de aanloop behoorlijk toegenomen. Gasten kwamen
van heinde en ver, zelfs uit Beilen en Ede. Het buffet werd helemaal opgetuigd door
vrijwilligers en bestond o.a. uit Tabouleh, Hummus, Falafel, Batata harra en Baklava.
‘s Avonds waren er ca. 30 personen aanwezig. Bijna al het eten is opgegaan. Het
feestmaal werd afgesloten met heerlijk Libanees ijs.
 
Het was weer een zeer geslaagde avond, die zeker voor herhaling vatbaar is.
Geïnteresseerd? Kijk op de website van de Stichting Veteranen Oost-Nederland www.
svon.nl uiteraard ook voor andere activiteiten.

Viering Bevrijding Eindhoven
18 september wordt jaarlijks de Bevrijding van Eindhoven gevierd, dit jaar voor de
71ste keer. Al bijna traditioneel doen jonge veteranen mee aan het Fakkeldefilé door
de binnenstad. Het detachement werd gevormd door de leden van de UNIFIL Vere
niging, de Vereniging Jonge Veteranen en Veteranen Brabant Zuid-Oost. Na het
defilé werd er opgesteld op het Stadhuisplein. Rondom stonden tribunes, die volge
pakt zaten. Op deze tribunes zaten ook dit jaar weer een aantal veteranen van WO2
uit Amerika en Engeland. Zij werden nog eens extra in het zonnetje gezet.
Burgemeester Van Gijzel hield een vlammende toespraak, waarin hij een parallel trok
tussen oorlogsvluchtelingen toen en die van nu. Traditiegetrouw werd het Bevrij
dingsvuur na afloop  overgedragen aan Wageningen, waar we het op 5 mei terug
zien. De ontvangst in Veteranen Ontmoetings Centrum De Treffer Eindhoven was als
vanouds warm en goed geregeld.
(foto's Peter van de Wal en Rob van Kaathoven)
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Monuta team bijzondere uitvaarten
Wij zijn 24 uur per dag bereikbaar op 055 - 527 42 77.
Kijk ook op www.monuta.nl/veteranen

“ Erkenning en waardering staan 
voorop bij onze dienstverlening”
Veteranen hebben een bijzondere status in Nederland. Monuta wil graag iets 
terug doen voor die mensen die zich hebben ingezet in dienst van de vrede. Daarom 
ont wikkelden we de Monuta Veteranenuitvaart. Om recht te doen aan het bijzondere 
verleden van veteranen. Een veteranenuitvaart is een uitvaart met bijzondere elementen 
die te maken hebben met het verleden als veteraan. Het team bijzondere uitvaarten van 
Monuta heeft alle kennis in huis om een veteranenuitvaart te verzorgen. De teamleden 
zijn bekend met verschillende protocollen, ceremonieel en onderscheidingen.

(advertentie)

Uitvaart Paul (Pino) Dulfer
(Ralph Emmel) Op 20 november overleed Unifiller Paul Dulfer,
beter bekend als Pino. Zijn laatste wens was om op zijn laatste
weg begeleid te worden door dragers en een erewacht van
Unifillers. Op 25 november werd er geoefend in Winschoten,
waarna het gezelschap dragers op weg ging naar Bourtange.
Pino werd thuis opgehaald met een witte UN Nekaf, welke de
rouwstoet ging leiden. Bij het afscheid in ’s Lands Huys stond
er een erewacht van zes Unifillers in oud DT rondom de kist.
Een erg mooie dienst, waarin het leven van Pino in vogelvlucht
voorbij kwam. Dingen die hij graag deed en waar hij vol van
genoot. Voetbal heeft een grote rol gespeeld in zijn leven. Hij
hield erg van dieren, zo was er het verhaal van een geadopteer
de bok. Misschien het belangrijkste, zijn familie en in het bij
zonder zijn dochter Sharon.
Na deze dienst ging het in een lange stoet richting laatste
rustplaats. Na een kort woord hebben de UNIFIL veteranen de
kist het graf in begeleid. Hierna werd een erehaag gevormd
door de ongeveer 20 aanwezige veteranen, hetgeen door de
nabestaanden erg werd gewaardeerd. De dag werd afgesloten
met een hapje en drankje samen met de familie. Dank aan de
veteranen voor het uitvoeren van de laatste wens van Pino.

In memoriam
 
Het jaar 2015 loopt ten einde, een jaar waarin we afscheid
hebben moeten nemen van dierbaren, Unifillers, vrienden,
leden van de vereniging.
 
Overleden in 2015 (voor zover bekend bij het bestuur):

Luite van der Walle
 
René Sessink
 
Gerrit C. Gillet
 
Kees (C.J.) van der Voort, oud-legeraalmoezenier
 
Koos (J.C.A.C.) de Vogel, Brig-Gen.b.d.
 
Maarten (M.G.) Woerlee, Brig-Gen.b.d.
 
Paul (P.M.A.) Dulfer
 
Gijsbert van Duivenbode

Opdat zij mogen rusten in vrede
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Ik zoek: 
Een nieuwe rubriek in de Dubbel Vier.
Oproepen/gezocht inzenden aan:redactie@unifilvereniging.nl
 
TV programma De Monitor
Tussen 1979 en 1985 gaan ruim 9000 Nederlandse militairen
met UNIFIL naar Zuid-Libanon. Voor Nederland is dit de eerste
grootschalige deelname aan een VN-vredesmissie. Op de foto
wordt de eerste lichting Nederlandse UNIFIL-soldaten ingeënt
op de Adolf van Nassaukazerne in Zuidlaren.
 
Wie zijn deze jongens? Wisten ze wat hen te wachten stond?
Hoe gaat het nu met ze? En hoe kijken ze terug op de UNIFIL-
periode? Herkent u iemand op de foto? Laat het ons weten!
TV programma De Monitor Ooggetuige (KRO-NCRV) zoekt voor
een reconstructie de mensen op deze foto. Staat u er op of kent
u iemand? Deel uw verhaal en foto’s met ons! Mail naar  demo
nitor.ooggetuige@kro-ncrv.nl

Libanonveteraan zoekt contact
Via het Veteranenloket kwam de volgende oproep bij ons binnen. De heer G.H. Schröder (1932) is op zoek naar mensen met wie
hij in Libanon heeft gediend. Hij maakte deel uit van de kwartiermakers van het Nederlandse detachement UNIFIL, sectie 2, 44ste
Painfbat, periode 27-02-1979 – 21-11-1979.
De heer Schröder is woonachtig in Apeldoorn. Hij heeft geen computer tot zijn beschikking.
Reacties graag via de secretaris NUV, Sjaak Duine op secretaris@unifilvereniging.nl of 06-53356742.
 

8mm film naar DVD
Marcel ter Voert uit Didam, lid van de NUV, heeft onlangs vier banden van 8mm films terug
gevonden van zijn Libanon tijd in 1982. Hij wil deze graag op DVD laten zetten. Het is moeilijk
om iemand te vinden, die dat kan en daarnaast niet te duur is. Zijn hoop is nu op ons geves
tigd.
Is er iemand die Marcel kan helpen hiermee? Het gaat dus om overzetten van 8mm op DVD.
Wie kan dat, of weet waar dat zo goedkoop mogelijk kan?
Reacties via de redactie van de Dubbel Vier op redactie@unifilvereniging.nl of 06-13375634.

 
Cassettebandje naar CD
Verder is de redactie op zoek naar iemand die een cassettebandje met originele opname uit 1981 van Radio Dutchbatt kan
overzetten op CD. Wie weet hier iets van of kan dat? Neem contact op via redactie@unifilvereniging.nl of eerder genoemd tele
foonnummer.
 
Binnengekomen bericht
Met betrekking tot de foto van YP408 met opschrift ‘Dutch APC Counter Force’ in Dubbel Vier 2015-3 pagina 16: we ontvingen
een mail van T. Stoopman uit Rotterdam. “De meest linkse staande soldaat  (verkenner) voor de YP is Peter Heij uit Rotterdam.  Het
gebeuren was geloof ik net de na de beschieting op het UNIFIL hoofdkwartier april 1979. Hij werkt momenteel bij Stadsbeheer van de
gemeente Rotterdam. Ik ben een ex collega van hem van Stadsbeheer, maar we zijn allebei nog werkzaam voor de gemeente Rotterdam.
Hij kwam in maart 1979 in Libanon en ik in november 1979  post 7.20 en stafwacht 7.16.”

Welkom nieuwe leden

Hans Bomhoff   Herman Koek   Siem Smeding  
Cas Ensing   Ruud de Kreij   Jan Tsjibbe Stelwagen  
Kees Groeneveld   Cees van Raak   Michiel Teunisse  
Stef Heuts   Toine van Rossum   Corrie Timmermans  
Arie de Jager   Frank Schut   Arie Visser  

We verwelkomen onderstaande nieuwe leden en hopen dat zij zich snel 'thuis' voelen in de UNIFIL Vereniging.

 
Nabestaanden
Henk Hoiting
Esther Kuijl-van Eijkelenburg
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Het monument 44 Painfbat VN JWF te Havelte (Foto: www.4en5mei.nl)

Jan Hoiting (foto via Henk Hoiting)

"De wereld stond op zijn kop"
 
Hoe is het de nabestaanden van de in Libanon omgekomen
Nederlandse militairen vergaan? Een vraag die gesteld werd in
de beantwoording van het lezersonderzoek Dubbel Vier. Een
vraag, die ons en onderling wel vaker gesteld wordt. Unifillers
en de vereniging staan regelmatig stil bij hen die ons toen
ontvielen. Het herdenkingsmoment van de grote reünie okto
ber vorig jaar was een krachtig voorbeeld daarvan. Een zaal vol
UNIFIL veteranen en hun aanhang, het was werkelijk indruk
wekkend en muisstil, je kon een (veteranen)speld horen vallen.
 
De directe nabestaanden, hoe gaan zij er eigenlijk mee om,
heeft ‘het een plek gekregen’, herdenken zij zelf en zo ja,
wanneer en wat vinden zij van de meerdere jaarlijkse herden
kingsmomenten? Is het een wond die telkens open gaat?
Om er een antwoord op te krijgen, hebben we contact gezocht
en zijn we in gesprek gegaan.

We reisden voor het interview af naar een klein dorp onder de rook van Groningen. We spraken met Henk Hoiting, de broer van
de op 5 oktober 1983 in Libanon omgekomen Jan Hoiting (zie over dit incident ook het interview in Dubbel Vier 3-2015 met Jan
Willem Waitz). Henk is de jongere broer van Jan, verder zijn er geen zussen of broers. De ouders van Jan en Henk zijn inmiddels
beide overleden.

“Hij wilde heel graag in dienst”
Henk vertelt: “We woonden toen in de stad Groningen. Jan was
een doener, jongen met bravoure, die graag op de voorgrond
trad. Hij had niets had met sport en ook niet veel met school.
Toen de oproep voor militaire dienstplicht kwam, wilde hij heel
graag in dienst. Hij heeft destijds de bereidwilligheidsverkla
ring voor Libanon getekend, enerzijds om op deze wijze verder
te leren, anderzijds voor het avontuur en de uitdaging.”
 
Jan ging op zijn 18de in militaire dienst, was 19 in Libanon. Hij
was trots op zijn na de opleiding verkregen blauwe baret. “Ver
der was het zijn bravoure houding, het stoer zijn. Bij zijn vertrek
naar Libanon ging hij gewoon met de trein naar de kazerne. Op
het station zei hij alleen: “het beste en tot ziens”.  Het was ook
geen schrijver, er zijn bijna geen brieven van hem. Wel stuurde
hij vanuit Libanon voor thuis ingesproken cassettebandjes op.
Hij had in Libanon zo’n grote cassetterecorder gekocht, waar
mee je ook kon opnemen. Hij heeft verder wel een aantal foto’s
naar huis gezonden en souvenirs als kleedjes.”
 
5 oktober 1983
Wat herinner je nog van 5 oktober 1983? “Ik zat op school en
in de pauze kreeg ik te horen, dat ik contact op moest nemen
met de conciërge. Die vertelde me, dat ik direct contact op
moest nemen met thuis. Toen kreeg ik al een voorgevoel, dat
er iets ergs gebeurd was.

Bij ons huis stond een auto voor de deur met daarin twee mensen van Defensie, die gewacht hebben tot mijn moeder thuis
kwam van werk. Toen vertelden ze het vreselijke nieuws, dat Jan was omgekomen in Libanon. De wereld stond vanaf dat moment
op zijn kop.” Henk vertelt verder, dat het nog enige tijd geduurd heeft eer de kist in Holland was. Zijn ouders hebben bewust
gekozen voor een burgerbegrafenis, niet met militaire eer. Jan ligt begraven op de begraafplaats Selwerderhof in Groningen.
Op zijn grafsteen staat bij overlijdensdatum ‘In Libanon 5-10-1983’. Hij kan zich niet herinneren of er Libanon veteranen of
dienstmaten van Jan bij waren.
 
“Het boek was gesloten”
Stukje bij beetje is duidelijk geworden, wat er precies die dag gebeurd was. “Voor zover ik weet, hebben mijn ouders ‘het boek
Defensie’ gelijk gesloten."
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UNIFIL Post 7-13B, waar op 5-10-1983 het tragische wapenincident
plaatsvond, dat aan Jan Hoiting het leven kostte. Foto Jan Willem Waitz

“Er is geen verdere begeleiding geweest. Wel kregen ze jaarlijks
bezoek van Legeraalmoezenier Raaijmaakers, die rond de Kerst
langskwam met een Kerstpakket of een Kerstkrans. De aalmoe
zenier is dit blijven doen, ook na zijn leeftijdsontslag uit dienst.
Toen mijn beide ouders waren overleden, is dit contact ook
gestopt.”
 “Thuis was het boek ook gesloten. Mijn ouders zeiden er tegen
mij niets over. Pas na het overlijden van mijn vader en in de
laatste jaren van mijn moeder was ze iets meer open over Jan.”
 
Henk heeft inmiddels van Jan zijn blauwe baret en herken
ningsplaatje gekregen. De zorg voor het graf van Jan is ook bij
hem komen te liggen. Minstens een keer per maand gaan ze
naar het graf om dat te verzorgen en met Kerst wordt er iets
van een kerststukje achtergelaten.
Van één van de Libanonveteranen ontving de familie nog
jaarlijks een kerstkaart. Een paar jaar geleden is Henk in contact
gekomen met een aantal UNIFIL veteranen.

Zij bezochten het graf van Jan. Naarmate hij in gesprek raakte met de veteranen zijn er steeds meer verhalen losgekomen. Rond
de sterfdag van Jan is een groep op bezoek geweest bij het graf, waarbij een door een Libanonveteraan van steen gemaakte
baret op het graf werd geplaatst. De groep bracht daarna de eregroet, hetgeen veel indruk maakte.  Henk vindt het mooi, dat
er met zoveel respect wordt gehandeld. “Het is net nu er meer over gesproken wordt, dat Jan weer meer tot leven komt.”
 
Herdenken
Zelf doet het gezin van Henk jaarlijks mee aan de Dodenherdenking. Hij wist niet van de andere meer specifieke herdenkingen,
waarbij stil wordt gestaan bij hen die het leven lieten op missie. “Het is mooi dat Jan op deze manier niet vergeten wordt”. Nu
er wel meer info over Jan en de gebeurtenis van 5-10-1983 is losgekomen, is hij bezig dat te verwerken en een plek te geven.
Op 21 november nam Henk voor zijn broer bij de ceremonie in Havelte het Draaginsigne Nobelprijs in ontvangst. “Mooi dat dit
ook postuum wordt uitgereikt. Het is voor het grootste stuk voor Jan en een beetje voor mezelf”. 

Henk Hoiting, midden boven, temidden van andere nabestaanden en Unifillers. Havelte 21 november 2015. Foto; Don Bakhuizen
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Libanondag
Eindhoven
Op zaterdag 16 Januari 2016 wordt voor
de 8ste keer de Libanon ontmoetingsdag
gehouden in Veteranen ontmoetings
centrum ‘De Treffer’ in Eindhoven.
Er zijn weer diverse activiteiten georga
niseerd voor deze dag. Naast de gebrui
kelijke UNIFIL  merchandising stand en
de static show zal er ook een 8 mm film
(gedigitaliseerd) vertoond worden. En
voor hen die zich hiervoor aangemeld
hebben zullen er draaginsignes Nobel
prijs voor de Vrede uitgereikt worden.
De muzikale ondersteuning wordt deze
keer verzorgd door de Robert Smith
Blues Band!
Wij zorgen uiteraard ook weer voor de
hapjes/maaltijd en drankjes!

Heb jij een foto uit jouw UNIFIL periode
waarvan je denkt dat die speciaal is? Het
kan zijn door de foto zelf of door de foto en
het verhaal hierachter. Stuur deze dan op
met eventueel het verhaal. Op 16 januari
zorgen wij voor een deskundige jury die de
foto’s zal beoordelen. De beste foto maakt
kans op een mooie prijs.
 
Meld je aan voor deze dag via email in
schrijven@svbzo.nl of bel naar 06-57154379
Via dit emailadres kun je ook je foto vóór
7 januari 2016 (digitaal hoogste resolu
tie) insturen.
Tevens kun je op dit emailadres ook je
interesse doorgeven (vóór 20 december
2015) om de draaginsigne Nobelprijs
voor de Vrede te laten uitreiken.
VOC De Treffer, Smitsstraat 17, 5611 HM
Eindhoven
www.svbzo.nl

Nieuws van de webshop
De afgelopen periode is er achter de schermen hard aan
gewerkt om de webshop nog functioneler en sneller te
maken. Alles werkt zoals het hoort!! Neem eens een kijkje op
de webshop van de vereniging via de website
www.unifilvereniging.nl
De webshop is gevuld met leuke en originele aandenkens
aan Libanon en de Nederlandse bijdrage aan UNIFIL. De
officiële stropdas, daar mag je mee gezien worden. De mo
dellen schaal 1:87 van de firma Artitec zijn in alle uitvoerin
gen op voorraad, van de YP408, de YA-328 en de YA126 Wep.
Nauwkeurig nagemaakt, naar aanleiding van onze foto's! De
merchandise stand zal op 16 januari 2016 in Eindhoven zijn
tijdens de Libanondag.
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Dienstplicht
 
In 2015 was ik aanwezig bij de ceremonie ter ere van onder andere de veteranen die
in Libanon hebben gediend. Van de militairen die van 1979 tot 1985 deel uitmaakten
van UNIFIL waren er vijftien present om het Draaginsigne Nobelprijs VN-militairen in
Libanon opgespeld te krijgen, onder wie voorzitter Yeb-Jan Joustra van de UNIFIL-
vereniging. Een terechte beloning voor de inzet van de negenduizend Nederlanders
die in UNIFIL-verband hun best hebben gedaan om de orde te herstellen in Zuid-Li
banon. Onze inzet, zowel militair als humanitair, is heel nuttig geweest. Het bewijs
hoe betekenisvol een VN-missie kan zijn.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De ceremonie vond plaats op het Binnenhof. Daar was de regering hoog vertegen
woordigd. Koning Willem-Alexander maakte zijn opwachting en hij bracht de
vaandelgroet. Premier Mark Rutte en minister van Defensie Jeanine Hennis-Plas
schaert deelden medailles uit. De dragers van de Militaire Willemsorde, Marco Kroon
en Gijs Tuinman, ontbraken evenmin. Het was een indrukwekkende, stijlvolle hap
pening. Ik zou bijna zeggen: on-Nederlands. Wij weten namelijk nauwelijks meer met
tradities en decorum om te gaan. Alles moet ‘gewoon’ worden. Gelukkig hebben we
nog een leger! Zo worden protocol en discipline ons niet helemaal vreemd.
 
Dat leger wordt mij trouwens te klein. Dreiging is van alle tijden. Oorlogen tussen
landen zullen, zeker in het westen, veel minder snel gevoerd worden dan vroeger.
We hebben lessen geleerd en we maken deel uit van collectieve landenorganisaties
(EU, Navo). Maar dat wil niet zeggen dat er geen conflicten zijn en dat burgers geen
gevaar lopen. ‘Parijs’ heeft ons laten zien hoezeer terreur een aanval kan betekenen
op onze vrije, beschaafde samenleving. Inzet van militairen blijft hard nodig.

Albert van Keimpema (1958) diende van maart
tot en met juni 1979 in Libanon als waterwagen
chauffeur bij de Delta-compagnie in Haris. Hij
is maatschappelijk en militair geëngageerd en
heeft journalistieke ervaring vanaf zijn zeven
tiende. In Libanon leverde hij wel eens een
bijdrage aan het vakblad. In 1980 werd hij re
dacteur van het Sneeker Nieuwsblad. Later
schreef hij voor o.a. Het Vrije Volk, Het Parool
en Nieuwsblad van het Noorden. In 1985 werd
hij correspondent voor De Telegraaf. Sinds
2003 heeft hij een eigen blad: het Fries Journaal.
Hij doet bedrijfsjournalistiek en schrijft boeken.
Iedere Dubbel Vier schrijft hij een column.

Wat mij betreft keert de dienstplicht terug. Niet alleen om qua aantal militairen een
representatief leger op de been te houden, maar ook om mensen te binden en beter
in onze maatschappij te laten integreren. Dat is meer actueel dan ooit tevoren nu er
zoveel vluchtelingen ons land binnenstromen en het palet aan culturen en religies
alleen maar kleurrijker wordt. In tegenstelling tot immigratieland Amerika ontbreekt
het ons aan de moed om van instromers Nederlanders te maken. Hen verplicht taal-
en inburgeringscursussen te laten volgen en geen dubbele nationaliteit (en dus
dubbele loyaliteit) toe te staan. Dienstplicht kan er zorg voor dragen dat elke gene
ratie leert wat samenwerken is en wat normen en waarden zijn. Een dienstplicht die
in een modern jasje wordt gegoten en dienstplichtigen leert omgaan met agressie
en het verdedigen van lansbelang en onze vrijheid. Een dienstplicht die kan leiden
tot een veiliger en homogener samenleving. Als het vroeger kon, waarom nu niet?
Recent vernam ik dat twaalf procent van de jongeren onder de vijfentwintig werkloos
is. Voor hen is het ook goed om een jaar wat om handen te hebben en in die periode
onder gelijken te verkeren. Dat kan de burger moed geven en wellicht een betere
toekomst verschaffen. 
 
Op het Binnenhof zag ik wat de samenstelling van alle geledingen binnen een ge
zonde hiërarchie kan opleveren: rangen die geen standen kennen, mensen die res
pectvol met elkaar omgaan en die zich verbonden voelen door vlag en vaderland.
 
Albert van Keimpema
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Eén van ons - Unifillers met een passie
 
De rubriek met steeds een interview met een Unifiller met een bijzondere hobby of
vrijwilligerswerk. Eén van ons dus, over de passie van vrijetijdsbesteding naast het
reguliere werk of na zijn FLO.
Dit keer over hoe een Unifiller met Amsterdamse roots Prins Carnaval in het Brabant
se Boxtel kan worden.
 
Hiervoor reisden we af naar Boxtel voor een ontmoeting met Unifiller Peter van As.
Hij diende in 1980 in Libanon bij de A-cie op Post 7-11 als boordschutter/radio-tele
grafist en lid van de Force Mobile Reserve (FMR). Peter: “Ik beschouw Libanon als een
fantastische periode in mijn leven. Natuurlijk waren er spannende zaken, met name
als de FMR weer moest uitrukken. Ik heb wel confrontaties meegemaakt met PLO
strijders. Maar het is vooral het kameraadschappelijke dat ik herinner. Ben ook blij
dat ik die andere cultuur heb kunnen leren kennen.”
 
Het was niet allemaal even mooi. Peter vertelt over de gijzeling, die hij in zijn Libanon
tijd heeft moeten ondergaan. “Te voet op weg van Post 7-11 naar Post 7-11a werden
mijn maatje Luite van der Walle en ik ineens beschoten. We waren in een hinderlaag
gelopen. Aanvankelijk kon ik mij nog verbergen, maar moest me toch overgeven.
Luite hadden ze al te pakken. Het was beangstigend, vier kerels hielden hun wapens
op ons gericht.
 

Peter van As bij de Medal Parade, Haris1980

We werden vastgebonden, geblinddoekt en kregen een prop
in onze mond. Ze hadden alles van ons afgenomen, de wapens,
het signaalpistool  en onze proviand. We zijn door die gasten
ergens heen geleid, naar later bleek aan de weg gezet.” Peter
vertelt dat er op een gegeven moment een zoekactie naar hem
en zijn maatje werd uitgestuurd. Omdat Luite en hij door de
gijzelnemers niet op de gebruikelijke route waren achtergela
ten, liep deze zoekactie hen mis. Uiteindelijk wisten zij zich te
bevrijden met behulp van het PSU zakmes, dat Peter aan een
groen koord in zijn broekzak altijd bij zich had. Teruggekomen
op de post was de Marechaussee gekomen, die uitvoerig rap
port opmaakte. De strijders, naar later bleek van AMAL, werden
niet meer aangetroffen. “Die waren gevlogen.” Bij de Mare
chaussee moesten Luite en hij zaken inleveren. De blinddoek
van de gijzeling heeft hij echter zelf nog bewaard. Aan de
binnenzijde van de blinddoek staat (dat heeft hij laten verta
len): “Voor een vrij Libanon”.

“Al die tijd sinds Libanon heb ik nergens last van gehad.” Na
Libanon is hij direct aan het werk gegaan en is eigenlijk zo de
computerwereld ingerold. Peter werktw in de ICT voor destijds
de Amrobank en later de Rabobank. Hij heeft afgeronde studies
HEAO Bestuurlijke Informatica Kunde en HBO Informatica. Voor
zijn werk verhuisde hij in 2003 van Badhoevedorp naar Boxtel.
Hij woont daar met vrouw en kinderen.

Damschreeuwer
4 mei 2010 stond hij op de Dam, als jonge veteraan in de ere
haag tijdens de 4 mei herdenking. “Het was het incident met
de damschreeuwer. Ik zag hoe de meute in beweging kwam,
in een paniek om weg te komen. Heel beangstigend, het kwam
recht op me af. Ik zag de dranghekken vallen, mensen bekneld
en gewond raken. Ik heb samen met andere veteranen eerste
hulp verleend. Nadat de boel weer op orde was, werd de her
denking hervat. Na de plechtigheden werden we opgevangen
in het Maritiem Museum."

"Sinds die tijd ontwikkelde ik in mijn alledaagse leven een
boosheid, die zich uiteindelijk ontwikkelde tot een depressie.”
De bedrijfsarts adviseerde hem gas terug te nemen, en via de
huisarts kwam hij met zijn klachten bij de BNMO terecht (Bond
Nederlandse Militaire Oorlogs- en Dienstslachtoffers). Via de
BNMO kwam hij terecht bij het psychotraumacentrum van de
Reinier van Arkel stichting in Den Bosch. Daar heeft hij in totaal
acht keer EMDR therapie gehad. Tijdens die therapie ging hij
terug naar het ‘diepste moment van zijn angst’, terug naar de
weerloosheid van de overgave aan de gijzelnemers destijds in

Peter in de erewacht op De Dam in Amsterdam, 4 mei 2010
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Ik ben mede-oprichter en bestuurslid van de Stichting Vetera
nen Boxtel, voorzitter van de Voedseltuin en vice-president van
de plaatselijke Lions Club. Ik geef lezingen en doe aan liefda
digheidswerk zoals het belangeloos organiseren van benefiet
feesten en als DJ verzorg ik disco- en karaoke-avonden voor
lokale goede doelen. Langzamerhand werd ik een soort van
bekende Boxtelaar. Aan carnaval doe ik telkens fervent mee en
daardoor kreeg ik steeds meer kennis van de mensen achter de
schermen.”
 
Peter vertelt dat hem voor de zomer werd gevraagd om ko
mend carnavalsseizoen Prins Carnaval te zijn van Indegat, de
carnavalsnaam van Boxtel. Hij vond het een hele eer en zei di
rect: “Ja”. Hij is de 30ste prins van Indegat sinds 1963. Bij een
prins hoort een naam, Peter is geïnstalleerd als Prins Peer de
Tweede, in het Brabants “Peer d’n Twidde”. Zijn motto als prins
is 'Daor heurde bij, daor bende bij'. Past goed bij hem ook in het
dagelijkse leven. Hij vertelt verder: “Prins Carnaval is een cere
moniële functie, voorgaan in alles wat met carnaval te maken
heeft. Het heeft ook inhoudt, mensen en groepen verbinden,
bezoekjes aan oudere mensen en aan mensen met een beper
king. 14 november is de prins bekend gemaakt. Vanaf dat
moment is het al druk, maar vanaf januari helemaal. Carnaval
begint op 6 februari. Dan krijg ik de sleutel van ons dorp
overhandigd door de burgemeester. Dan gaat het feest pas
echt los. De laatste dag van carnaval, dinsdag de 9de, moet ik
mijn steek afzetten, de ambtsketting afdoen en de sleutel van
Indegat weer inleveren.” Zit er iets in van de katholieke kerk?
vraag ik hem. “Als gezin proberen wij de katholieke traditie
voort te zetten, we gaan met enige regelmaat naar de kerk.”
 
Daor heurde bij, daor bende bij. “Eenzaamheid slaat in deze
wereld snel toe. Reik daarom je hand uit, neem iemand mee en
vier samen carnaval. Geef hem of haar het gevoel dat ie er bij
hoort, door er bij te zijn. De ander is er dankbaar voor. Mijn
motto is juist bedoeld voor mensen die eenzaamheid ervaren
omdat ze bijvoorbeeld ziek zijn, PTSS hebben, geldzorgen
hebben of iemand verloren zijn.”
Zit daar iets in wat met Libanon te maken heeft? vraag ik hem.
“Ik heb een passie om het andere mensen naar de zin te maken.
Sinds mijn behandeling voor PTSS ben ik een zachter mens
geworden met meer compassie voor andere mensen. Ik ben
mijn echtgenote en mijn behandelaren zeer dankbaar.”

Libanon. Een geval van PTSS, Post Traumatisch Stress Stoornis.
EMDR werkte voor hem als een soort herprogrammeren. “Als
je weet wat je diepste angst is, kan je het een plek geven.”  Na
twee jaar was hij vrij “voor zover je dat ooit helemaal zult zijn”
van het ziektebeeld en is hij weer begonnen met werken. Dat
gaat hem goed af.
 
Veteraan zijn
Door de UNIFIL Vereniging is het ‘veteraan zijn’ gaan leven. Ik
had me opgegeven voor de erehaag op de Dam 2010, omdat
ik dat als Libanon veteraan een hele eer vond. Hij kreeg contact
met maten en op een gegeven moment vonden zijn maatje
Luite en hij elkaar terug. “Eerst hebben we uren aan de telefoon
gezeten, later hebben we elkaar vaker ontmoet.” Helaas is Luite
in februari dit jaar totaal onverwacht overleden op 58-jarige
leeftijd. “Bij de uitvaart van Luite stond er een erewacht met
blauwe baret en ik heb tijdens de dienst gesproken."

Prins Carnaval
Maar... hoe word je nou Prins Carnaval in Brabant?
“Het begon eigenlijk al in 2003. Net in Boxtel stond er iemand
aan de deur met een bloemetje van de buurtvereniging. Of we
ook mee gingen doen aan de kindercarnavalsoptocht? Dat
hebben we gedaan. Op gegeven moment kwam de vraag:
speel je muziek, kun je de maat houden? Eehh ja, denk ik. Okay,
dan speel jij de grote trom in ons buurtorkest. Ik moest die by
the way nog wel zelf aanschaffen. Van het een kwam het ander.
Ik heb elk jaar meegedaan met Blaasorkest De Volle Bloas. Mijn
levensmotto is “Wie goed doet, goed ontmoet”.

Prins Peer d'n Twidde van Indegat (Boxtel) met zijn echtgenote,
staatsieportret november 2015

Meer Unifillers als Prins Carnaval? Stralend middelpunt op deze foto
Richard Marchand als Prins Richard van de carnavalsvereniging De
Marktzotten uit Gouda, seizoen 2014-2015. Richard zat in Libanon als
toegevoegd S4 op het HQ Haris van 11-1981 tot en met 05-1982.
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Afb. Veterans Association USA

Veteranen en zorg in het nieuws 
 
De afgelopen periode kenmerkte zich door het afronden van een aantal onderzoeken op veteranengebied, gericht op hun ge
zondheid en de bestaande zorg. In diverse media is berichtgeving hierover verschenen. Op deze pagina's een samenvatting van
deze onderzoeken, met daarbij de links als u de rapporten zelf verder wilt inzien. We eindigen deze pagina met het overzicht
van de nuldelijnsondersteuners van de UNIFIL Vereniging.
 
Onderzoek LZV: Positief gewaardeerd
Het in 2007 ingevoerde Landelijk Zorgsysteem voor Veteranen (LZV) is onderzocht door het Trimbos instituut i.o.v. de Raad voor
civiel-militaire Zorg en Onderzoek (RZO). Het LZV voldoet aan de doelstelling: hoogwaardige maatschappelijke steun en psychi
sche zorg leveren aan veteranen. Over het geheel gezien waarderen de veteranen deze zorg positief tot zeer positief. Verbeter
punten zijn een betere inventarisatie van problemen in het dagelijks leven en het meer betrekken van de partner bij de bege
leiding of behandeling. Wat veteranen hinderlijk ervaren, is dat bij overdracht tussen behandelaren en instellingen vaker opnieuw
het hele verhaal verteld moet worden.  Meer informatie over de resultaten van dit onderzoek op www.trimbos.nl

Onderzoek naar welzijn van vetera
nen: Het gaat goed met de meeste
veteranen
In het nieuws waren recent de uitkom
sten van een onderzoek (RZO en Vetera
neninstituut) naar veteranen met betrek
king tot hun gezondheid. Ruim 2.800
veteranen van alle na-oorlogse missies
deden aan het onderzoek mee. Uit het
onderzoek bleek dat het met het over
grote deel van de veteranen na hun mis
sie en/of vertrek uit militaire dienst goed
gaat. Letterlijk: functioneren prima,  kij
ken met voldoening op hun inzet/missie
terug, en zien het als een persoonlijke en
professionele verrijking. Eén op de tien
veteranen heeft behoefte aan professio
nele zorg. Dat is geregeld in het Landelijk
Zorgsysteem Veteranen, dat recent is
onderzocht en positief gewaardeerd met
daarbij een aantal verbeterpunten.

De Raad wijst verder op balans tussen de berichtgeving in de pers over zorg voor veteranen en de beeldvorming over veteranen.
Het nadelige effect van teveel en aanhoudende berichten over (vaak: het ontbreken van) zorg voor veteranen is, dat in de
maatschappij het beeld kan ontstaan dat alle veteranen hulpbehoevend zijn. 
Meer over de resultaten van het onderzoek ‘Veteraan, hoe gaat het met u?’ op www.veteraneninstituut.nl

Zelfdoding onder veteranen onderzocht
Met regelmaat zijn er de afgelopen jaren in de Nederlandse
pers berichten verschenen over de mate van zelfdoding onder
veteranen. Bij deze items zowel in kranten als op TV is vaak de
vergelijking gemaakt met de verontrustende en tegelijk vrese-

lijke cijfers uit Amerika. Berichten uit Amerika over meer dan
20 zelfdodingen per dag onder veteranen werden hier breed
uitgemeten. Het Nederlandse ministerie van Defensie heeft
gesteld dat de vergelijking met de VS mank gaat, omdat de
Nederlandse militaire uitzendingen korter zijn, de begeleiding
vóór, tijdens en na de missie intensiever is, en de medische zorg
anders is ingericht.
 
Inhoudelijk zijn de missies vaak anders dan de Amerikaanse. In
2012 liet het Veteraneninstituut bij monde van de woordvoer
der weten, dat men algemeen dacht dat het aantal zelfdodin
gen onder veteranen hoger lag dan onder de burgerbevolking.
Journalist Arnold Karskens suggereerde in 2012 een doofpot
omtrent dit onderwerp. Het onderwerp van ‘zelfdoding onder
veteranen’ kwam ook steeds uitgebreid terug in het nieuws,
laatstelijk in februari 2015 op radio, TV en via de schrijvende
pers.
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Cees van  Ingen ZH/NBr.midden 06-24167686 Ico Jongerden Overijssel 06-84426710
Cor Aalbregt Utrecht 06-12304236 Eike-Jan Koster ZH 06-40439692
Henk Baas Flev/A'dam 06-39864658 Jan Leenslag ZH 06-40500856
Wim van Beek Gelderland 06-81321886 Hans van Lent ZH/Nbr.midden 06-28295477
Gerrie van Beek-Klaij Gelderland 06-81321886 Klaas Mars Ov.west/Flev 06-51082753
Eric Bovelander Br. Zuid-Oost 06-25583012 Jos Remmen Limburg 06-24181523
Piet van Eekelen West Brab/Zlnd 06-40434536 Johannes Veltman Gelderland 06-24165879
Martin Faas ZH 06-36599826 Henk de Wit Groningen 06-51246516
Leon Heber Limburg/België 06-53893297 Klaas Zijlstra Friesland 06-18696884

Nuldelijnsondersteuning
Hieronder de lijst met nuldelijnsondersteuners van de UNIFIL Vereniging. Cees van Ingen is voor de NUV de coördinator.
Verlegen om een praatje, loop je ergens tegenaan? Neem eens contact op.

Naar aanleiding van de zorg over dit onderwerp onder militai
ren, veteranen, in de media en de politiek heeft het ministerie
van Defensie in 2012 het Rijksinstituut voor Volksgezondheid
en Milieu (RIVM) verzocht een onderzoek in te stellen.
 
Geen aanwijzing voor verhoging zelfdoding onder militairen/
veteranen
In oktober 2015 verscheen het onderzoeksrapport van het
RIVM. Bij Nederlandse militairen die tussen 2004 en 2012 in
dienst waren en in of voor die tijd zijn uitgezonden was geen
sprake van meer zelfdoding dan bij mannen die niet op missie
zijn geweest. In de onderzochte periode was er na uitzending
sprake van 22 zelfdodingen op de ruim 40.000 mannelijke
uitgezonden militairen. Dit wijkt statistisch gezien niet af van
wat je vindt bij werkende mannelijke burgers en militairen die
niet op missie zijn geweest.
Het RIVM onderzocht hoe vaak zelfdoding voorkwam bij uitge
zonden militairen, zonder naar oorzaken te kijken. Op basis van
dit onderzoek kan niet worden vastgesteld of de zelfdoding te
maken heeft met wat de mensen tijdens de uitzending hebben
meegemaakt. Om daar per persoon meer zicht op te krijgen
moet je een ander type onderzoek doen. Bijvoorbeeld waarbij
wordt gesproken met nabestaanden en gegevens worden
verzameld uit medische dossiers. Meer informatie over de re
sultaten van dit onderzoek op www.rivm.nl
Al jaren wordt gepleit voor een betere registratie van zelfdo
dingen onder veteranen. Mogelijk komt er daarmee meer in
zicht.
 
Hulplijnen
Sinds de financiële crisis in 2008 in Nederland uitbrak, is volgens
cijfers van het Centraal Bureau voor de Statistiek het aantal

zelfdodingen hier gestegen. Veteranen in Nederland zijn
steeds meer verenigd, in verenigingen en via de sociale media.
Zou het aantal zelfdodingen onder veteranen aanmerkelijk
meer gestegen zijn, hadden we dat zeker op enigerlei wijze
vernomen. In Amerika heeft president Obama in februari 2015
de Clay Hunt Suicide Prevention for American Veterans Act
getekend, om de veteranen die dat nodig hebben, een makke
lijkere toegang tot psychische en maatschappelijke zorg te
bieden. Clay Hunt is de naamgever van deze wet: hij beroofde
zichzelf in 2011 van het leven. Voor hem, ex-Marinier en uitge
zonden geweest naar Irak en Afghanistan, kwam de hulp te laat.
Met het aannemen van deze wet is in Amerika een grote stap
gezet om dit probleem aan te pakken.

De Amerikaanse president Obama bij het tekenen van de Clay Hunt
Suicide Prevention for American Veterans Act, 2015. (Foto USnews)

 
 
Nederland kent als gevolg van de Veteranenwet (2012) sinds juni 2014
een Veteranenloket, waar veteranen en/of hun partners met hun vra
gen terecht kunnen (088-3340000). De verenigingen, ook de UNIFIL
vereniging, kennen veelal een nuldelijnsondersteuning. Maatjes onder
elkaar voor elkaar, voor een luisterend oor en kameraadschappelijke
hulp. Nuldelijnsondersteuning is een project van het Veteranen Plat
form.
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